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Slovo starosty

Z MĚSTAZ MĚSTA

Vážení spoluobčané, milí Vracovjané,
bohužel ani na sklonku letošního roku se pande-

mická situace nevyvíjí dobře. Všichni jsme se těšili 
na společná setkání o Vánocích a na Silvestra. Vše 
muselo město zrušit z  důvodů vládních nařízení 
a zamezení šíření viru.

Všem se Vám omlouvám a  přeji krásné prožití 
vánočních svátků v  kruhu rodiny a  přátel. Užijte 
si pohodu a klid, jak jen to půjde. Do nového roku 
2022 všem přeji hodně, hodně zdraví.

Na viděnou v lepších časech.           
Váš starosta  Jaromír Repík
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Zasedání RADY MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů.

Výpis ze zasedání Rady města Vracova,
která zasedala 4 x ve dnech 23. 9. 2021 až 18. 11. 2021 a mimo jiné projednala/schválila:
Rada města Vracova
• schválila uzavření smlouvy č. 03PO-001289 mezi Ředitelstvím 

silnic a dálnic ČR, státní příspěvková organizace, IČ: 65993390, 
se sídlem Na Pankráci 546/56, Praha 4, závod Brno, Šumavská 
31, Brno a Městem Vracov o pronájmu části stavby silnice I. třídy 
I/54 „Slavkov – Kyjov – Veselí nad Moravou – státní hranice“ 
umístěné v k. ú. Vracov, okres Hodonín, provozní staničení km 
37,000 – 37,300 za účelem pořádání akce Hodový průvod, a to 
v termínu od 13.30 do 17.30 hod. dne 16. 10. 2021 a od 14.30 
do 16.30 hod. dne 17. 10. 2021 za nájemné ve výši 1.676,25 bez 
DPH.

• schválila v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, poskytnutí 
peněžního daru ve výši 11.000 Kč jako příspěvek na náklady že-
natých stárků v roce 2021.

• schválila v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, poskytnutí 
peněžního daru ve výši 13.000 Kč jako příspěvek na náklady 
svobodného stárka v roce 2021.

• schválila v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, poskytnutí 
peněžního daru ve výši 11.000 Kč jako příspěvek na náklady 
svobodné stárky v roce 2021.

• schválila přijetí dotace a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu Jihomoravského kraje v rámci dotačního programu 
„Podpora boje proti suchu, zadržení vody v krajině a následná 
péče o zeleň na území Jihomoravského kraje v roce 2021“ v sou-
ladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších 
předpisů.

• schválila uzavření nájemní smlouvy s  Výcvikárna, z. s., IČ: 
08301751, M. Benky 4194/29b, Hodonín o pronájmu části po-
zemku parc. č. 1157/1 o výměře cca 4700 m2 v obci a katastrál-
ním území Vracov označené písmenem „A“ dle grafi cké přílo-
hy za účelem provozu sportovního klubu Výcvikárna, z. s., IČ: 
08301751, M. Benky 4194/29b, Hodonín za nájemné ve výši 3 
Kč/m2/rok na dobu určitou 5 let s výpovědní lhůtou 3 měsíce 
a s uvedením výpovědního důvodu, že pronajímatel má právo 
smlouvu vypovědět v případě, kdy bude pronajímatel potřebo-
vat pozemek pro své investiční záměry.

• schválila výsledek zadávacího řízení na podlimitní veřejnou 
zakázku na stavební práce „Technická a  dopravní infrastruk-
tura Olšíčka, Vracov – I. etapa“ v  souladu s  doporučením 
hodnotící komise; nejvýhodnější nabídku předložil účastník 
SPOLEČNOST SWIETELSKY – MSO SERVIS (vedoucí spo-
lečník: SWIETELSKY stavební s. r. o., odštěpný závod Doprav-
ní stavby MORAVA, IČ: 48035599, se sídlem Jahodová 60, 620 
00 Brno a společník: MSO servis spol. s r. o., IČ: 49971379, se 
sídlem Svatoborská 591/87, 697 01 Kyjov) s nabídkovou cenou 
44.999.608,16 Kč bez DPH a schválila uzavření smlouvy o dílo 
mezi Městem Vracov a účastníkem SPOLEČNOST SWIETEL-
SKY – MSO SERVIS (vedoucí společník: SWIETELSKY sta-
vební s. r. o., odštěpný závod Dopravní stavby MORAVA, IČ: 
48035599, se sídlem Jahodová 60, 620 00 Brno a společník: MSO 
servis spol. s r. o., IČ: 49971379, se sídlem Svatoborská 591/87, 
697 01 Kyjov) na podlimitní veřejnou zakázku „Technická a do-
pravní infrastruktura Olšíčka, Vracov – I. etapa“ za nabídkovou 
cenu 44.999.608,16 Kč bez DPH.

• schválila výsledek zadávacího řízení na podlimitní veřejnou za-
kázku na stavební práce „Technická infrastruktura náměstí, Vra-
cov – I. etapa“ v souladu s doporučením hodnotící komise; nej-
výhodnější nabídku předložila STRABAG a. s., IČ: 60838744, se 
sídlem Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 Praha 5 s nabídkovou 
cenou 25.925.096,61 Kč bez DPH a schválila uzavření smlouvy 
o dílo mezi Městem Vracov a STRABAG a. s., IČ: 60838744, se 
sídlem Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 Praha 5 na podlimitní 
veřejnou zakázku „Technická infrastruktura náměstí, Vracov – I. 
etapa“ za nabídkovou cenu 25.925.096,61 Kč bez DPH.

• schválila uzavření příkazní smlouvy mezi Městem Vracov 
a  PROST Hodonín s. r. o., IČ: 60701366, se sídlem Brněnská 
4062/3a, Hodonín na výkon autorského dozoru na stavbě „Tech-
nická a dopravní infrastruktura Olšíčka, Vracov, v k. ú. Vracov“ 
za odměnu příkazníka bez DPH podle skutečného množství vý-
konu autorského dozoru pevnou částkou ve výši: a) náklady na 
dopravu: (cestovné za 34 km - 227 Kč + čas na cestě do místa 
a zpět (0,45min = 375 Kč) celkem 602 Kč za jeden výjezd; b) 
cena za výkon autorského dozoru 500 Kč/hod za každou odpra-
covanou hodinu zhotovitele na stavbě nebo v sídle projektanta.

• schválila výsledek výběrového řízení na veřejnou zakázku ma-
lého rozsahu na služby „Technická a  dopravní infrastruktura 
Olšíčka, Vracov – I. etapa“ a „Technická infrastruktura náměstí 
a Obecní dům Vracov – I. etapa“ – technický dozor stavební-
ka a schválila uzavření příkazní smlouvy mezi Městem Vracov 
a  PROST Hodonín s. r. o., IČ: 60701366, se sídlem Brněnská 
4062/3a, Hodonín na výkon technického dozoru stavebníka na 
akci „Technická a dopravní infrastruktura Olšíčka, Vracov – I. 
etapa“ a „Technická infrastruktura náměstí a Obecní dům Vra-
cov – I. etapa“ za nabídkovou cenu celkem 695.500 Kč bez DPH 
(357.300 Kč bez DPH na část stavby „Technická infrastruktura 
Olšíčka, Vracov – I. etapa“ a 338.200 Kč bez DPH na část stav-
by „Technická infrastruktura náměstí a Obecní dům Vracov – I. 
etapa“).

• schválila uzavření smlouvy o provedení archeologického dohle-
du a výzkumu č. A-202189 mezi Městem Vracov a Masarykovým 
muzeem v Hodoníně, příspěvková organizace, IČ: 00090352, se 
sídlem Zámecké nám. 27/9, 695 01 Hodonín – provedení ar-
cheologického dohledu a výzkumu při zemních pracích spoje-
ných se stavbou „Technická infrastruktura náměstí – I. etapa“ za 
smluvní cenu díla ve výši 10.000 Kč, kdy pokud dojde k objevu 
archeologických nálezů, bude smluvená cena díla stanovena dle 
cenových sazeb jednotlivých plnění (archeolog VŠ 450 Kč/hod, 
terénní technik SŠ 350 Kč/hod, dělník 150 Kč/hod, doprava 8 
Kč/km, vyhotovení nálezové zprávy 450 Kč).

• schválila uzavření smlouvy o provedení archeologického dohle-
du a výzkumu č. A-202188 mezi Městem Vracov a Masarykovým 
muzeem v Hodoníně, příspěvková organizace, IČ: 00090352, se 
sídlem Zámecké nám. 27/9, 695 01 Hodonín – provedení arche-
ologického dohledu a výzkumu při zemních pracích spojených 
se stavbou „Technická a dopravní infrastruktura Olšíčka, Vracov 
– I. etapa“ za smluvní cenu díla ve výši 10.000 Kč, kdy pokud 
dojde k objevu archeologických nálezů, bude smluvená cena díla 
stanovena dle cenových sazeb jednotlivých plnění (archeolog VŠ 
450 Kč/hod, terénní technik SŠ 350 Kč/hod, dělník 150 Kč/hod, 
doprava 8 Kč/km, vyhotovení nálezové zprávy 450 Kč).
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Veřejná zasedání ZASTUPITELSTVA MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o ochraně osobních údajů.
Výpis ze zasedání Zastupitelstva města Vracova, které zasedalo 1x

dne 23. 9. 2021 a mimo jiné projednalo/schválilo:
Zastupitelstvo města Vracova
• schválilo v souladu s § 85 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 

o  obcích, konečné vyúčtování poskytnutého věcného daru 
v hodnotě 70.800 Kč formou bezúplatného poskytování obě-
dů prostřednictvím své příspěvkové organizace Masarykova 
základní škola Vracov, příspěvková organizace, IČ 48847682, 
se sídlem Komenského 950, Vracov, a  vyúčtování papíren-
ského zboží ve výši 27.403,26 Kč, a  to Městu Hodonín, IČ 
00284891, se sídlem Masarykovo náměstí 53/1, 695 01 Hodo-
nín k využití na pomoc obcím Hodonín, Moravská Nová Ves, 
Lužice, Mikulčice a Hrušky postižených tornádem a uzavření 
darovací smlouvy s  Městem Hodonín; poskytnutí věcného 
daru bylo schváleno na XIV. zasedání zastupitelstva města 
Vracova dne 8. 7. 2021.

• schválilo v souladu s § 85 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích, konečné vyúčtování poskytnutého věcného daru v hodnotě 
207.195 Kč (171 235,54 Kč + DPH ve výši 35 959,46 Kč) na od-

straňování škod po tornádu formou poskytování služeb pro-
střednictvím své příspěvkové organizace Veřejně prospěšné 
služby Vracov, IČ 47899166, se sídlem Vypálená 622, Vracov, 
a to Městu Hodonín, IČ 00284891, se sídlem Masarykovo ná-
městí 53/1, 695 01 Hodonín k využití na pomoc obcím Ho-
donín, Moravská Nová Ves, Lužice, Mikulčice a Hrušky po-
stižených tornádem a uzavření darovací smlouvy s Městem 
Hodonín; poskytnutí věcného daru bylo schváleno na XIV. 
zasedání zastupitelstva města Vracova dne 8. 7. 2021.

• udělilo panu A. K. pamětní list za dlouholetou činnost v ob-
lasti kultury ve Vracově  u příležitosti jeho životního jubilea.

• uložilo odboru hospodářsko-správnímu Městského úřadu 
ve Vracově vypracovat novou obecně závaznou vyhlášku 
o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodář-
ství a navýšit poplatek ze současných 450 Kč na 600 Kč, a to 
s účinností od 1. 1. 2022. 

Zpracovala: Ing. Ludmila Polešovská, tajemnice MěÚ Vracov

Investiční akce
Pěkný den, milí Vracovjáci, 
rád bych se v  krátkosti zmínil o  investičních akcích, které 

se v  poměrně nedávné době v  našem městě udály. Informace 
o některých těchto akcích se sice již objevily ve vysílání kabelo-
vé televize a také na webu města, nicméně prostor si rozhodně 
zaslouží i  zde. Než se pustíte do čtení, rád bych udělal jednu 
velmi důležitou věc! A  sice popřál Vám všem krásné vánoční 
svátky plné klidu a  pohody, ať je strávíte ve společnosti těch, 
které máte rádi. Do nového roku Vám přeji štěstí, ať Vás nikdy 
neopouští dobrá nálada, ať je pro Vás pevné zdraví tím, co Vás 
bude provázet každým novým dnem. 

Oprava ulic Okružní a Nádražní
Ulice Okružní patří nejen k nejdelším ulicím našeho města, 

ale v rámci Vracova také k tzv. páteřním. A právě frekvence do-
pravy se tak nutně musí časem na stavu této komunikace pode-
psat. K tomu je navíc ještě nutné připočíst i nejrůznější zásahy 
do vozovky, například z důvodu dodatečného uložení inženýr-
ských sítí k nově budovaným nebo rekonstruovaným domům.

Všechno to jsou faktory, které stav komunikace výrazně 
ovlivňují. V uplynulých několika týdnech se proto ulice Okruž-
ní, ale i navazující ulice Nádražní dočkaly výraznější opravy. Tu 
z drtivé většiny v rámci svých technických možností zajišťovali 
pracovníci Veřejně prospěšných služeb města. Na opravě se po-
dílela i společnost Vodovody a kanalizace.

Došlo k odfrézování stávajícího porušeného povrchu a opra-
vě míst okolo kanalizačních poklopů s následným zaasfaltová-
ním. Nově zaasfaltovány byly i překopy vozovky, které byly do 
té doby zapraveny například pomocí předláždění. Asfaltovou 
zálivkou pak byly zapraveny také nejrůznější spáry a praskliny. 

Na opravy komunikací byla pro letošní rok vyčleněna v roz-
počtu města suma čtvrt milionu korun. Záměrem bylo největší 
díl z této částky investovat do oprav právě jedné konkrétní ko-

munikace místo toho, aby se dělaly jen drobné opravy a úpravy 
sice na více místech, které by však v konečném důsledku prak-
ticky nic neřešily. V našem městě je ještě mnoho dalších ulic, 
které si už hlasitě říkají o opravu.  Snad se tedy i v příštím roce 
z tohoto seznamu podaří opět nějaká komunikace ukrojit.
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Chodníky v  ulicích Jezerní a  Skoronská dostaly zbrusu 
nový kabát

Kompletní rekonstrukce chodníků, které dosud byly jako 
jedny z  posledních v  našem městě bez výraznějších zásahů 
a  modernizací, odstartovaly v  letních měsících a  dokončeny 
byly zhruba v polovině října. Dělníci postupně rozebrali původ-
ní dlaždice a chodníkové panely a odkopali podkladní vrstvy. 
Následovala příprava nového podkladu, osázení chodníkových 
obrub a  poté došlo na nové zadláždění zámkovou dlažbou. 
Součástí prací bylo také uložení HDPE chráničky pro následné 
vedení optického kabelu a  zaasfaltování porušených částí ko-
munikace.

Dle rozpočtu projektanta byla cena této akce stanovena na 
6,9 milionu korun. Na základě výběrového řízení na dodava-
tele stavby se však podařilo cenu poměrně citelně snížit, kdy 
nejnižší cenovou nabídku předložila fi rma Dopravní stavby 
silnic s. r. o., a  to cca 4.243.000 korun. Z důvodu nezbytných 
víceprací, tedy prací, které vyvstávaly až během samotné rekon-
strukce, se však tato suma navýšila, a  to na zhruba 4.698.000 
korun. Z důvodu víceprací byla rovněž o několik dní prodlou-
žena i původní lhůta (30. 9.) pro dokončení této akce. Celkem 
byl v ulicích Jezerní a Skoronská zrekonstruován zhruba jeden 
kilometr chodníků.

Demolice bufetu a oprava lávky pro pěší přes „Železňák“ 
Konec jedné éry, začátek nové. Slova, která by se dala použít 

na provozovnu, která se v mnohém stala v průběhu let doslova 
legendární. Zatímco jedni nedali na bufet u vlakového nádraží 
dopustit a rádi jej opakovaně navštěvovali, jiní jej považovali za 
místo, kam by se občerstvit nevypravili snad ani v nejdivočejším 
snu. Ať už jste patřili k jedné či druhé skupině, jedno je teď jisté, 
bufet zůstane už jen ve vzpomínkách nebo na fotografi ích. Město 
v nedávné době bufet získalo v elektronické dražbě a s ohledem 
na plánovanou budoucí úpravu celého prostranství u vlakového 

nádraží se jej rozhodlo zbourat. Vizí je, aby se celé místo pro-
měnilo tak, aby působilo reprezentativně nejen z pohledu našich 
občanů, ale i těch, kteří k nám vlakem přijíždějí nebo Vracovem 
jen projíždějí. Do budoucna by tak nemusel chybět například 
menší parčík s  potřebným mobiliářem, nově vysázená zeleň, 
ale i prostor pro bezpečné parkování automobilů a jízdních kol. 
Na všechno by mělo navazovat železniční muzeum situované 
do domku bývalého květinářství, který je rovněž ve vlastnictví 
města. Přestože první krůčky k novému přednádražnímu pro-
storu jsou už za námi, k jeho úplné proměně to nejspíš ještě ně-
jaký čas potrvá. Celá akce by totiž měla navazovat na kompletní 
rekonstrukci a plánovanou elektrifi kaci železniční tratě v režii 
Správy železnic. Z pohledu města by totiž bylo přinejmenším 
nelogické něco v těchto místech začít nákladně budovat, když 
zatím není zcela jasné, jaká například bude fi nální podoba ná-
stupišť, jejich rozměry, přístupy atd. Osobně věřím, že se pří-
slušná organizace pustí do rekonstrukce železnice v co nejkratší 
možné době a nový přednádražní prostor tak nebude jen hud-
bou vzdálené budoucnosti. Pokud jde o  samotnou demolici 
objektu bufetu, na základě výběrového řízení byla vybrána spo-
lečnost Stavby Vanto s. r. o., a to za nejnižší předloženou nabíd-
kovou cenu ve výši 295 tisíc Kč bez DPH. Nutno podotknout, 
že demolice bufetu šla i za ztížených povětrnostních podmínek 
daných aktuálním ročním obdobím poměrně snadno a rychle, 
a to z důvodu použitých materiálů a konstrukčních prvků, kdy 
nezanedbatelná část budovy nebyla klasickou zděnou stavbou. 

U  přednádražního prostoru a  jeho postupné omlazovací 
kúry ještě na chvíli zůstaneme. Poměrně zásadní investicí je 
projekt rekonstrukce lávky pro pěší přes Vracovský potok, tzv. 
Železňák. Tato lávka je velmi frekventovaná a po dlouhých le-
tech služby je v rámci zachování bezpečnosti naprosto nezbyt-
né, aby jí byla věnována pozornost. Přestože bylo původním 
záměrem, aby se opravy dočkala ještě v  letošním roce, situace 
související s  pandemií koronaviru a  aktuálním děním na sta-
vebním trhu tomu chtěla jinak. Radě města se na první pokus 
nepovedlo vybrat fi rmu, která by opravu lávky na základě vy-
pracované projektové dokumentace provedla. Do výběrového 
řízení se totiž nepřihlásil dostatečný počet fi rem, aby mohlo být 
objektivně posouzeno, zda je předložená nabídka ekonomicky 
nejvýhodnější. Rada města proto musela přistoupit k vyhlášení 
nového kola výběrového řízení, kdy nejnižší nabídku předložila 
společnost Simost s. r. o., a to cca 1.885 tisíc Kč bez DPH. Nově 
vypsané výběrové řízení  již sice bylo úspěšné, nicméně celá věc 
se tímto značně protáhla a samotná realizace projektu se proto 
přehoupne až do několika dalších měsíců příštího roku. Od-
měnou nám všem  bude zase o  něco hezčí a  bezpečnější část 
našeho města. 

Petr Fridrich, 
místostarosta
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Společenská kronika
Svatby: 
Zlaté svatby
Říjen 
Zdeněk a Jiřina Mezihorákovi

Listopad
Jaroslav a Jaroslava Kaňovští 

Výročí svatby
Listopad
61.výročí
František a Františka Mezihorákovi  
  
Říjen
67.výročí
Cyril a Františka Mičkovi  
 
63.výročí
Jiří a Františka Sádovští  
 
Listopad
63.výročí 
Josef a Věra Mezihorákovi
   
65.výročí
Josef a Marie Goliášovi  

Zemřelí

Narozeniny:
Říjen
80 let
Marie Vašíková
Anna Procházková
Anna Borutová

90 let
Jiřina Zavadilová

91 let
Věra Koutná
Zdenka Fridrichová

93 let
Marie Tománková

95 let
Marie Presová

Listopad
80 let
Jiřina Procházková
Marie Vacenovská
Helena Bělíková
Marie Vorlíčková

91 let
Josef Goliáš

Prosinec
80 let
Jiřina Milerová
Štěpánka Milerová
Marie Lukešová
Jindřiška Šimáčková

90 let
Vlasta Novosádová

91 let
Ludmila Březinová
Marie Bělíková
Zdeněk Somr

94 let
Vladimír Holek

Igor Daňhel
František Dvořák
Jozef Mican
Antonín Fridrich
Josef Gasnárek
Anna Horáčková
Milan Uhlík

Miloš Holka
Jaroslav Svoboda
Jarmila Svobodová
Marie Knotková
Antonín Jurečka
Romana Černotová
Marta Raiskubová
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Vítání občánků

Kryštof Blaha

Eduard Tománek

Nikolas TrnkaMikuláš Rygar

Marek BerkaVít Paška
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Helena Vlasáková

Viktor Zálešák Barbora Olšáková

Teodor Vaculík Ondřej Přibyl

Jakub Křižka
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Štěpán LantošVincent Zelinka Adam Šimek

Dvojčátka Stella a Lilliana Konvičné 
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MĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOVMĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOV
Krásný předvánoční čas, milí Vracovjáci,
advent je v plném proudu a ten se u nás ve Vracově vždy nesl 

ve znamení mnoha tradičních vánočně laděných akcí. Bohužel, loň-
ský scénář se opakuje. Na základě aktuální epidemiologické situace 
a s ní souvisejících vládních nařízení jsme byli nuceni tyto akce zru-
šit či prozatím odsunout. Ať už máme na celou věc jakýkoliv názor, 
zkrátka a dobře pravidla by se měla dodržovat, obzvláště pokud jde 
o akce, kdy je zodpovědnost na straně města…

Jedním z mála potěšení, které si v současné covidové situaci mů-
žeme dopřát, zůstalo promítání našeho kina. Pravidelně vždy jed-
nou za čtrnáct dní v pátek se tedy stále můžete vypravit do kinosálu, 
abyste si užili nějakou z novinek tuzemské kinematografi e. Do konce 
letošního roku ještě stihneme novou českou romantickou komedii 
Přání Ježíškovi s Richardem Krajčem, Hanou Vagnerovou, Matějem 
Hádkem, Evou Holubovou a Jaroslavem Duškem v hlavních rolích. 
Promítání je naplánováno na pátek 17. prosince od 20 hodin. 

V návaznosti na pravidelná promítání našeho kina si dovolím 
ještě jednu poznámku. Přestože jsme udělali maximum pro to, aby-
chom našemu kinosálu po dlouhých letech odmlky opět vdechli ži-
vot, a snažíme se do projekcí zařazovat převážně nové české snímky 
(jejichž vypůjčení často není nejlevnější záležitostí), stále je to zdá se 
málo. Bohužel se najde mnoho takových, kteří si na podobná pro-
mítání raději zajedou do okolních kin, ale při první příležitosti pak 
dávají k dobru, že se v našem městě vůbec nic neděje… 

Taková je nejspíš doba a  já bych v  tomto krásném předvá-
nočním čase rozhodně nechtěla svůj příspěvek končit negativně. 
Proto Vám všem přeji krásné a pohodové vánoční svátky, plné 
klidu a pohody, ať je strávíte v kruhu těch, které máte rádi. Do 
nového roku Vám přeji hlavně pevné zdraví, ať je ve všem lepší, 
než byl ten, který právě odpočítává poslední okamžiky… 

Za MKK Vracov 
Jana Fridrichová

MĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOVMĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOV
Letošní podzim již tradičně patřil všem čtenářům, zejména dě-

tem ze základní a mateřské školy. Pro starší děti naše knihovna uspo-
řádala besedu s Markétou Harasimovou, která jim přiblížila život 
spisovatelky, nakladatelky a scenáristky. Barvitě popisovala historky 
ze zákulisí své tvorby, děti se nebránily všetečným dotazům a zpět do 
školy odcházely plné dojmů. Naopak pro děti z mateřské školy byla 
připravena akce Podzimní básničkohraní s lektorkou Hanou Šišpe-
rovou. Děti se například dozvěděly, jak vzniká kniha, o tvůrčích pro-
fesích, které s knihami souvisí, seznámily se s úryvky díla Františka 
Hrubína, hrály rytmické hry a hledaly rýmy podle sluchu a obrázků.

V naší knihovně i nadále pokračuje burza vyřazených knih 
a  podzimní večery nově patří kurzu Trénování paměti. Ten se 
koná každou středu od 16:30 hod. v  prostorách knihovny. Po-
slední lekce v letošním roce proběhne 15. prosince, takže se ještě 
můžete přijít podívat. Cena jedné lekce je 40 Kč.

Protože se blíží závěr roku, rády bychom Vám popřály pří-
jemné prožití vánočních svátků a do nového roku vykročte tou 
správnou nohou. V  letošním roce bude knihovna naposledy 
otevřena v úterý 21. prosince, v roce 2022 bude provoz zahájen 
v pondělí 3. ledna.

Za  MěK Vracov Mgr. Kateřina Gasnárková
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Konec roku nabízí tradiční ohlédnutí 
za uplynulou turistickou sezónou. Turisté, 
návštěvníci, cestovatelé, ale i  pracovníci 
informačních center většinou hodnotí své 
dojmy. 

V  roce 2021 jsme se několik měsíců 
potýkali s  pandemií. Infocentra byla ně-
jakou dobu zavřená, spousta akcí se zru-
šila a  lidé zvažovali, zda vůbec na výlety 
či dovolené vyrazit. V letních měsících se 

INFOCENTRUM VRACOVINFOCENTRUM VRACOV

Z činnosti infocentra v roce 2021 
situace zlepšila a mnoho turistů si vybralo 
ke strávení letní dovolené náš kraj. Byli to 
cykloturisté, rodiny s dětmi, ale i lidé vy-
hledávající vinařskou turistiku. Všechny 
návštěvníky jsme se snažili uspokojit ak-
tuální nabídkou akcí buď přímo v našem 
městě, nebo v nejbližším okolí. V  letních 
měsících byla přece jen uvolněna některá 
nařízení, a tak se mohly konat různé kul-
turní, společenské i vinařské akce. Mnoho 

návštěvníků využilo novou příležitost na-
vštívit o víkendech otevřené sklepy míst-
ních vinařů ze spolku Vracovští vinaři. 
Jiní si pochvalovali např. krásné prostředí 
a čistotu našeho koupaliště. 

Věřím, že v  příštím roce nám situace 
dovolí přivítat nové turisty a návštěvníky 
našeho města již v běžném režimu, na jaký 
jsme byli zvyklí před pandemií.

Hana Mezihoráková

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA VRACOVPEČOVATELSKÁ SLUŽBA VRACOV
Krásný předvánoční čas všem, kteří 

čtete tyto řádky. Chtěla bych touto cestou 
moc poděkovat za spolupráci, podporu, 
ohleduplnost, toleranci a  důvěru, se kte-
rou se na nás obracíte, zvláště pak děkuji 
za spolupráci a pomoc rodinným přísluš-
níkům, kteří ochotně pečují o  své blízké. 
Děkuji klientům naší služby za jejich trpě-

livost a ohleduplnost i v boji s pandemií, 
protože nebýt spolupráce a  vzájemné to-
lerance, nedařilo by se nám situaci zvládat 
tak, jak se nám to daří doposud. Chci také 
poděkovat vedení a  pracovníkům Měst-
ského úřadu Vracov, lékařům a  lékární-
kům a  v  neposlední řadě, pečovatelkám 
a všem pečujícím za ochotu a obětavost.

Dovolte mi popřát Vám krásné prožití 
adventu, vánočního času a v novém roce 
2022, ať nás čeká jen to hezké. 

To Vám ze srdce přeje, společně s  tý-
mem pečovatelek, 

Petra Sabáčková, 
vedoucí Pečovatelské služby Vracov.

Z VRACOVSKÉ FARNOSTIZ VRACOVSKÉ FARNOSTI

Přání duchovního správce k Vánocům
Milí spoluobčané. 
Před rokem jsme prožívali Vánoce 

bez jakýchkoliv kulturních akcí a při bo-
hoslužbách mohlo být obsazeno jen 20 
procent míst. Všichni jsme tehdy doufali, 
že další Vánoce už bude situace s  covi-
dem překonána. Podle toho jsme také za-
čali plánovat program na letošní svátky. 
Navzdory všem opatřením však nastalo 

opět zhoršení situace a  obnovení někte-
rých omezení. Tak je v čase psaní těchto 
řádků opět nejisté, v  jaké míře budeme 
moci Vánoce prožívat.

Na jednu stranu je důležité, abychom ke 
zhoršení situace nepřispívali, ale věřím, že se 
nemusíme nechat od všeho odradit. Snažme 
se tedy využít alespoň ty možnosti k oslavě 
Kristova narození, které budou schůdné.

Ze srdce přeji všem, abychom na-
vzdory nepříznivé situaci dokázali každý 
podle svých možností přispět k vytvoření 
pravé vánoční atmosféry prožité v pokoji 
a  radosti. Připojuji pozvání na vánoční 
bohoslužby nebo návštěvu jesliček v kos-
tele.

farář P. Josef Zelinka
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Vánoční bohoslužby
Předem se omlouváme, pokud se stane, že některé informace v čase Vánoc nebudou platit. Aktuální informace budeme zveřejňo-

vat na farních webových stránkách: https://www.favracov.cz/
Směrnice pro bohoslužby v čase uzávěrky zpravodaje obnáší mít respirátor, u vchodu si dezinfi kovat ruce a účastníci mají udržo-

vat rozestupy 1,5 m kromě členů jedné domácnosti.

  POŘAD BOHOSLUŽEB
  „Půlnoční“ mše svatá   - pátek 24. 12. v 22:00
  Slavnost Narození Páně  - sobota 25. 12. v 10:30 
  Svátek sv. Rodiny  - neděle 26. 12. v 10:30  
  Svátek sv. Jana  - 27. 12. v 17 hod. s požehnáním vína
  Děkovná mše za rok 2021 - pátek 31. 12. v 15:00 
  Slavnost Matky Boží  - sobota 1. 1. v 10:30

Vánoční koncert pěveckého smíšeného sboru CARMINA VO-
CUM z Kyjova pod vedením Mário Kudely je v plánu v kostele ve 
Vracově dne 29. 12. 2021 v 16:00. Zazní Rybova Česká mše vánoční 
a další vánoční písně či koledy.

Návštěva jesliček v kostele bude možná během celé doby vánoč-
ní od 24. prosince do 9. ledna vždy přes den kromě času bohoslužeb.

Z MATEŘSKÉ ŠKOLYZ MATEŘSKÉ ŠKOLY

Doba covidová v mateřské škole….
Vážení spoluobčané, tentokrát Vás ne-

chceme informovat o  tom, kolik dětí bylo 
přijato/nepřijato do MŠ, nebo o tom, o ko-
lik tříd rozšířit prostory školky. O tom všem 
se mluví a píše stále.

Chceme se zmínit o  lidské sobeckosti 
a lhostejnosti, která je v našem okolí a kte-
rou „všichni“ předáváte dál svým dětem.

Žádná nemoc, natož covid-19, si nevy-
bírá, a tak zasáhl i naši školku.

V oslabené sestavě se snažíme zachovat 
chod školky. Najednou Vám v  jeden mo-
ment chybí dvě paní kuchařky, dvě paní 
uklizečky a čtyři paní učitelky. Do toho je 
paní učitelka objednána již půl roku na od-
borné vyšetření k lékaři do Brna (jsme také 
jen lidé jako všichni ostatní), další dvě ztrá-
cí hlas. Přesto dál chceme, aby školka fun-
govala a rodiče, kteří to potřebují, mohli dál 
své děti do školky vodit.

Bohužel lhostejnost některých rodičů 
k vlastním dětem, dětem ve třídách i k nám 
zaměstnancům je bezbřehá.  

Uvádíme pár příkladů:
-  rodiče doma pozitivní na covid-19, dít-

ko v MŠ (karanténa žádná)

-  děti pozitivní, rodiče nehlásí do školky
-  maminka: „Paní učitelko, náš Bohuš 

měl covid, chytil to ve školce.“ p.učitel-
ka: „Maminko, vy jste nás informovala, 
že je pozitivní?“ Maminka pohodí hla-
vou a bez reakce odchází.

-  „Paní učitelko, smrká, má pořád sopel, 
ale nevolejte. Nepřijdu si pro něj.“

-  maminka dá dítko do třídy, po chvilce 
paní učitelka zjistí, že má Evička řasy 
slepené hnisem. Výsledek ze 17 přítom-
ných dětí zůstalo ve třídě pouze šest ne-
nakažených dětí (zánět spojivek)

-  Vincent má po odpoledním odpočinku 
38°C teplotu. Ráno přichází do školky 
tatínek: „To nic nebylo, doma byl dob-
rý.“  Dopoledne opět naměřená vysoká 
teplota. Chlapeček se paní učitelce zmí-
nil, že ráno dostal „bonbón“ (tabletku).

-  během dopoledne se Boženka pozvra-
cí a má průjem. Paní učitelka volá ro-
dičům: „To není možné, to se asi včera 
přejedla večeře.“ Na druhý den ráno: 
„Včera už byla dobrá.“ Během hodiny 
od příchodu do školky stejný scénář, 
jen s  tím, že Boženka Vám řekne: Já 

jsem blinkala i  v  noci.“ Při příchodu 
rodiče do školky pro nemocnou dceru: 
„Nechejte si Boženku doma alespoň 
dva dny.“ Reakce rodiče: „Ježišmarjá, co 
s ní budeme dělat?“ Bohužel nemocná 
Boženka nakazila půl školky, která po-
tom zvracela a měla průjem (rotaviry).

Tak bychom mohly pokračovat ještě 
dlouho. Tímto chováním ubližujete všem 
dětem!

Abychom neuváděly jen nehezké reak-
ce, chceme poděkovat všem rodičům a pra-
rodičům, kteří nám pomáhají a podporují 
nás v této nelehké době.

Děkujeme za pochopení, že stále musíte 
číst naše informační cedulky, kterými Vás 
informujeme o častých změnách. Bohužel, 
aby byl zachován provoz školky, bez těchto 
informací se neobejdeme.

Přijměte srdečné přání veselých Vánoc 
a šťastného nového roku.

Přejeme vše nejlepší, hodně štěstí, 
zdraví a úspěchu.

 Kolektiv zaměstnankyň MŠ Vracov

DDM VracovDDM Vracov
Dům dětí a mládeže Vracov díky gran-

tovému programu „Malé věci kolem nás“ 
zrealizoval na cyklostezce na Vlkoš Ma-
lované hřiště. Tento nápad jsme měli už 
dlouho v hlavě a toto byla krásná příleži-
tost jak sen přetavit do reality. Vytipova-
li jsme několik lokalit v obci a po poradě 
s  panem starostou vyšla vítězně stezka 

mezi Vracovem a Vlkošem. Nejen proto, 
že je to velmi pěkné místo, ale jedním 
z  dalších kritérií byla pro nás bezpeč-
nost a  vlastnictví obce. Věděli jsme, že 
prvky musí být hodně veselé a  barevné 
a  že jen se skákacím panákem si určitě 
nevystačíme. Hledali jsme inspiraci na 
internetu a v červnu během Vracovské-

ho kouzelného týdne jsme uspořádali 
na zkoušku malování křídou právě na 
stezce. Už tam byl viděn zájem rodičů 
i dětí.  Tehdy jsme si opět uvědomili, že 
naše aktivity nemusejí mít určené datum 
a čas, ale že trvalá zábava a aktivní vyu-
žití volného času může mít i dlouhodo-
bější charakter. Nadšení vypuklo o  let-
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ních prázdninách, když byl náš projekt 
vybrán. Celková částka 10 000 korun 
není nijak závratná, ale na materiál je 
dostačující, a  když k  tomu přidáte tro-
chu kreativity a  několik šikovných ru-
kou dílo je hned hotovo. 

Součástí celého projektu jsou dvě la-
vičky, které malované hřiště povýší na 

opravdu oddechový koutek. Po oslovení 
místních podnikatelů se nám podařilo 
získat ještě další čtyři lavičky, takže míst 
k odpočinku bude dost. Touto cestou by-
chom rádi poděkovali nejen společnosti 
Vetropack za jejich grantový program, ale 
naše poděkování patří i panu starostovi za 
spolupráci a  samozřejmě podnikatelům, 

kteří se podíleli na zakoupení laviček, a to 
fi rmě Radmil, Stavebninám Uherek, Elek-
tromontáže Miroslav Konečný a  fi rmě 
G STAV. 

Na závěr nezbývá než popřát dětem 
hodně zábavy na novém hřišti. 

Monika Máderová

Atletika ve Vracově
V tomto roce se kvůli  covid opatření 

moc závodů nekonalo, i tak si naši atletíci 
mohli změřit síly s ostatními atletickými 
oddíly.

2. června se zapojil DDM Vracov se 
svou atletickou přípravkou do celore-
publikové akce ATLETI SPOLU - DEN 
S ČESKOU ATLETIKOU , které se účast-
nilo celkem 251 oddílů z  celé České re-
publiky. Myslím, že se tento atletický den 
velmi povedl. Na startovní listině bylo 41 
týmů tj. celkem 82 soutěžících. Rodiče 
i jejich malí sportovci si akci na školním 
hřišti určitě náramně užili. 

Vracovští  atletíci se poprvé účastnili 
Krajské ligy atletických přípravek. 

Na těchto závodech spolu soutěží roč-
níky 2010-2014 všichni dohromady, vý-
hodu mají starší, ti mladší nasbírají důle-
žité zkušenosti do dalších závodů.

1. kolo bylo ve Slavkově u Brna 10. 6. 
2021 - jeli jsme se tam spíše seznámit, jak 
to na takových závodech na okruhu 400 
m probíhá.   I  tak jsme určitě neudělali 
ostudu.  Sára Koníčková porazila v hodu 
kriketovým  míčkem všechny  soupeře 
a svou disciplínu vyhrála ,  získala tak pro 
Vracov 11 bodů. Pak ještě získala  bod ve 
skoku do dálky, kde skončila na krásném 
10. místě.

Nejrychlejší  kluk z  naší výpravy na 
60 m byl Rafael Luis Rodrigues, hned za 
ním se umístil Jonáš Němeček.

Z holek na 60 m byla nejrychlejší  Ka-
teřina Bábíčková, hned za ní skončila Ro-
zálie Jarůšková.

Další body jsme získali ve štafetě ve 
složení Mikeš, Mikešová, Luis Rodrigues, 
Koníčková, za 3. místo  v  rozběhu jsme 
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získali  další tři cenné body.
2. kolo v  Kyjově 15. 6. 2021 už jsme 

zvládali lépe, protože jsme věděli, do 
čeho jdeme.

Bodovali jsme v  běhu na  60 m, kde 
svůj rozběh úplně s  nadhledem vyhrál 
Rafael Luis Rodrigues a  získal tak čtyři 
body za krásné celkové šesté místo. 

Kateřina Bábíčková svůj rozběh na 60 
m taky vyhrála, ale bohužel  do 10. bodo-
vaného místa to nestačilo. Byla z našich 
holek nejrychlejší, hned za ní skončily 
Rozálie Jarůšková  a  Anetka Mezihorá-
ková.

Na 300 m  se z Vracova nejlépe umís-
til ve svém rozběhu Jarda Mikeš na 4. 
místě a  na 6. místě Jakub Mezihorák, 8. 
byl  Štěpán Šeďa.

Ve svém rozběhu na 300 m byla z dí-
vek nejlepší Rozálie Jarůšková na 5. místě.

Štafeta 4x60  ve složení Luis Rodrigu-
es, Bábíčková,Mikešová, Mikeš skončila 
ve svém rozběhu na krásném 3. místě.

Nejlepšími skokany do dálky byli  Ja-
kub Mezihorák  a Lukáš Brauner.

Kriketovým míčkem nejdál z  našich 
kluků dohodil Míša Školud a z holek Ka-
teřina Bábíčková.

Nejúspěšnější  závod  jsme běželi 19. 6. 
2021. Z Vracova na závody do Moravské-
ho Písku jeli jen čtyři atletíci a  jejich ro-
diče. I tak na nás hned tak nezapomenou.

Nejdříve vyběhl  na svou trať dlouhou 

300 m Jaroslav Mikeš, který s nasazením 
všech sil doběhl do cíle na 3. místě. 

Pak startovala Lucinka Holešinská  
na  200 m, hned po startovním  výstřelu 
běžela jak o život a doběhla do cíle 30 m 
před svými soupeřkami.

To samé zopakoval Jonáš Němeček,  
také on vyhrál svých 200 m s velkým ná-
skokem . 

Lucinka i Jonáš běželi s náskokem od 

startu až do cíle, byla to skvělá podívaná.
Sestřička Lucinky Holešinské, Lenič-

ka  tu běžela svůj první závod na 60 m  
a doběhla na 4. místě z 15 závodnic.

To byl opravdu povedený závod pro 
naše atletíky z přípravky.

Od září zase pilně trénujeme a už se 
těšíme na další závody. Doufám, že na 
jaře vyběhneme osvobodit Vacenovice .

Karla Mikešová
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Čtyřicet pět let od vzniku VERMONY
Je tomu neuvěřitelných 45 let, co byla založena vokálně in-

strumentální skupina VERMONA při Městském kulturním klu-
bu ve Vracově. Poprvé se představila v celovečerním programu 
při oslavě Dne dětí 1. 6. 1976 ve spolupráci se ZDŠ a členy es-
trádního kroužku MAESKRO, v režii  Tondy Kudlíka a Zdeňka 
Goliáše. Velmi úspěšné vystoupení inspirovalo celý kolektiv za-
čínající VERMONY k pilnému nácviku repertoáru a stabilizaci  
souboru. Do povědomí veřejnosti se zapsala kapela s bubeníky 
Mirkem  Škvrňákem, Ríšou Procházkou, baskytaristou Josefem 
Raiskubem, kytaristou  a zpěvákem Pavlem Polanským, klávesy 
a zpěv Franta Marčík, trumpetistou  Honzou Meislem a kapelní-
kem Tondou Kudlíkem. Zpěvačkami byly Iva  Bobocká a Dana 
Formanová. O dobrý zvuk se staral Jožka Vlček z Veselí n/M.

Již po krátké době bylo zřejmé, že se v okrese Hodonín zro-
dila nová  kapela, která získávala širokou popularitu, zejména 
u  mladé generace. Moderní a   populární repertoár, zvyšování 
kvality povinnými přehrávkami, řada uznání a  vítězství v okres-
ních a krajských soutěžích v letech 1978 - 1983, to vše přispívalo 
k velké  oblibě mezi publikem.

Svému zřizovateli MKK a také Městu Vracovu věnovala Ver-
mona stovky  brigádnických hodin ve formě kulturních akcí 
a také celovečerních  zábavných programů ve spolupráci s členy 
divadelního souboru, například „Zpívá celá rodina“, „ Všichni 
se ptají, komu to hrají“, „Ta naše písnička  česká“, ve spolupráci 
s cimbálovou muzikou Mojmíra Vlkojana „Disco versus cimbál“, 
dále vánoční koncerty. Do svých programů si jako hosty zvala  
pražské umělce: Jana Rosáka, manžele Luďka a Adrienu Soboto-
vi, Zdeňka Galušku nebo zpěvačku Naďu Urbánkovou. Všechny 
pořady si Vermona  zajišťovala jak autorsky, tak režijně. 

Jako konferenciéři spolupracovali Zdeněk a Zdeňka Goliášo-
vi, kteří společně  dokázali vytvořit příjemnou atmosféru, a tak 
přispěli k šíření dobrého jména  vracovské kultury. 

Po dlouhá léta Vermona zajišťovala hudební doprovod na 
tanečních  kurzech se závěrečnými plesy manželů Zimáčkových 
a Mědílkových  ze Zlína v celé řadě měst okresů Hodonín, Uher-
ské Hradiště, Břeclav a Zlín. Při inventuře počtu vystoupení za 
dobu působení tanečního orchestru bylo odehráno přes 1 500 
akcí, jak na domácí půdě, tak v širokém okolí, ale také  v zahra-
ničí.   Do paměti i srdcí našich fanoušků a posluchačů se zapsala 
nezapomenu- telnými plesovými sezonami pro všechny mladé 
i dříve narozené ...

V roce 2016 ukončila svou bohatou hudebně zábavnou čin-
nost. Dále pokračovala v užším složení pod názvem Nová Ver-
mona.

Antonín Kudlík

Činnost Klubu důchodců Vracov 
v průběhu covidového období v letech 2020 a 2021

Samospráva klubu důchodců praco-
vala v průběhu těchto dvou let prakticky 
v udržovacím režimu.

V roce 2020 jsme stihli uspořádat ale-
spoň Senior bál a setkání jubilantů. Letos 
se 30. ples nemohl pořádat, stejně jako 
setkání u  příležitosti 50. výročí založení 
Klubu důchodců ve Vracově a plánovaná 
výroční schůze.  S  politováním se však 

musíme vzdát i pravidelné vánoční besíd-
ky. Jedinou větší akcí v letošním roce bylo 
srpnové setkání 45 jubilantů, kteří oslavili 
své půlkulaté a kulaté narozeniny. Oslava 
byla jako vždy v  prostorách kulturního 
domu s občerstvením a hudbou.

V  současné době máme 151 členů. 
Rádi bychom Vám všem, kteří jste našimi 
členy a  přispíváte pravidelně na činnost 

klubu, poděkovali a  sdělili vám, že část-
ka 10 000 korun z  příspěvků za rok 2021 
byla odeslána na konto obcí postižených 
tornádem.

Ještě jednou děkujeme za vaši přízeň 
a věříme, že všechna omezení skončí a bu-
deme se dál scházet na společných akcích, 
jak tomu bylo dříve.

Samospráva Klubu důchodců Vracov

Jaroslav Mikeš – za druhým titulem mezi kapkami deště
V roce 2020 se evropští vrchaři kvůli 

covidu na závodní tratě nepodívali. Le-
tos však proběhlo šest podniků ME zá-
vodů do vrchu a vracovský závodník Ja-
roslav Mikeš si nenechal ujít příležitost 
zabojovat o druhý mistrovský titul. Ten 
nakonec reprezentant ČR v historických 
vozech získal s pěkným bodovým násko-

kem, ale cesta na kopcový trůn rozhodně 
nebyla rekreace u rybníka. I když vody si 
letos tým Mikeš racing užil také dost ...

Vracovská dílna se proměňuje jako 
každý úspěšný podnik, ve kterém se něco 
děje, jedno však zůstává beze změny – jez-
dec a renovátor veteránů v jednom vyprá-

ví i tentokrát o závodech s nářadím v ruce. 
Během povídání je tak slyšet typické cin-
kání kovu o  kov z  motorového prostoru 
„eresa“ (Škody 130 RS, pozn. aut.) chysta-
ného pro zákazníka.

„Tomu našemu, se kterým objíždíme 
evropské podniky, věnujeme péči odpo-
vídající jeho určení a zátěži. Tak abychom 
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minimalizovali zbytečné poruchy a v pří-
padě nečekaných událostí se mohli plně 
soustředit na jejich vyřešení. Letos se nám 
to vyplatilo.“ Jarek Mikeš tím míří k třetí-
mu podniku sezony v italské Cesana-Sis-
triere, kde svoji stotřicítku musel odstavit 
v druhé tréninkové jízdě po destrukci blo-
ku motoru. „Kusy kovu a olejový fi ltr léta-
ly na všechny strany, diváci nám je pak no-
sili,“ komentuje jezdec a pochvaluje si, že 
díky náhradnímu motoru mohl nastoupit 
do hlavního závodu. Připomeňme jen, že 
zde vyjel první místo ve třídě a body v ab-
solutním hodnocení do ME. „Vozit sebou 
celý náhradní motor vypadá jako extrém, 
ale máte závazky vůči sponzorům, vkládá-
te do toho spoustu vlastních prostředků 
a hlavně nechcete se jen tak vracet zbyteč-
ně přes půl Evropy, takže je nutné být při-
pravený a soběstačný,“ dodává Mikeš. Že 
tak nepřemýšlí sám, dokládá i jeho repre-
zentační kolega Jiří Kubíček, jehož Škodu 
130 RS potkala podobná nehoda ve stejné 
jízdě jen o 150 m dál. I on však mohl pou-
žít záložní agregát a nastoupit do závodu. 
„Duo Skoda kaput, hlásili traťoví komisaři 
do vysílaček,“ směje se dnes události Jarek 

Mikeš, „hlavní je, že v ostatních závodech 
již bylo štěstí na naší straně a k vážnějším 
problémům nedošlo.“

Covid letos bohužel neumožnil tra-
diční závody v  úvodu sezony (např. Re-
chberg), seriál tedy začal až v  červnu 
domácím Ecce Homo Šternberk. Násle-
dovalo Trento Bondone v  Itálii, které má 
mezi fanoušky vrchů stejnou pověst, jako 
legendarní Nordschleife mezi okruháři. 
Odtud se závodní týmy přesunuly do již 
zmíněného resortu Cesana-Sistriere. Ilir-
ska Bistrica ve Slovinsku proběhla na sa-
mém konci srpna, závody v Buzetski Dani 
v Chorvatsku a italské Coppa del Chinati 
odjeli jezdci v  polovině a  na konci září. 
Všechny podniky mají společného jme-
novatele: Jaroslav Mikeš zde získával vždy 
nejvyšší umístění ve třídě a pravidelně bo-
doval v TOP 10 absolutního pořadí včetně 
účasti „na bedně“ vedle násobně silnějších 
vozů, jako Porsche 911 či De Tomaso Pan-
tera se šestilitrovým motorem. V  celko-
vém součtu bodů pak za sebou zanechal 
i  tyto matadory a  v  kategorii 2 si odnesl 
svůj druhý titul Mistra Evropy.

Na neposlušnou techniku se lze připra-

vit, s  meteorologickou předpovědí to již 
může být horší. Svoji odvrácenou tvář uká-
zalo počasí již na Ecce Homo, kde dokonce 
padaly kroupy. V Trentu se odpoledne do-
slova otevřela obloha, ale ani potoky vody 
na trati nezabránily, aby byl vracovský jez-
dec vyhlášen nejlepším z historiků. Extré-
mem pak byl „megadéšť“ v Buzetski Dani, 
kdy Mikeš startoval jako první z historiků 
a  po jeho jízdě byl závod přerušen. I  tak 
z  toho bylo první místo ve třídě a  cenné 
body do celkového pořadí ME. „Po Trentu 
jsme pár dní zakotvili u Lago di Garda, kde 
jsme usušili zmoklé věci, oblečení a stany. 
Voda v jezeře byla naopak moc fajn, takže 
jsme si to užili i  jako takovou mini dovo-
lenou,“ vzpomíná s  úsměvem manažerka 
a manželka v jednom, Karla Mikešová, na 
pobyt s  několika dalšími českými týmy 
v tamním kempu.

A co příští rok, nabízí se otázka? „Uvi-
díme,“ odpovídá na ni Jarek Mikeš la-
konicky s  pokrčením ramen, ale takřka 
neznatelné zajiskření v  očích dává tušit, 
že ještě nebylo řečeno poslední slovo. Ne-
chejme se tedy překvapit ...  

Karla Mikešová

Jak se Vracov podílel na změně běhu dějin – rok 1848
Před časem přišel do Vracova zvlášt-

ní dopis zaslaný matrikářce MěÚ Vracov 
Alexandře Klimešové. Doktorka Jana Čer-
ná v něm psala, že v  současné době pra-
cuje na projektu NAKI pod Masarykovým 
ústavem Akademie věd, který si klade za 
cíl zmapovat poslance, kteří byli zvoleni 
v českých a moravských zemí v roce 1848 
do různých zastupitelských institucí. Jed-
ním z nich by měl být i poslanec Sommer 
Václav zvolený do Moravského zemské-
ho sněmu. Kromě uvedeného jména a vo-
lebního obvodu (Kyjov) a  informace, že 
se jednalo o čtvrtláníka ve Vracově, však 
nemá už žádné další údaje. Dopis končil 
slovy: „Jestli se Vám podaří dohledat další 

informace nebo potvrdit, že se skutečně jed-
nalo o námi hledaného poslance MZS, pro-
sím, dejte určitě vědět. Mnohokrát děkuji za 
Vaši ochotu a čas, který jste tomu věnovali! 
S pozdravem Jana Černá.“

Následně jsme byli paní Klimešovou 
požádáni, zda bychom se pokusili tohoto 
„slavného vracovského poslance“ nejen vy-
hledat, ale zjistit o něm i další životopis-
né údaje. Výsledkem projektu totiž bude 
vytvoření digitální databáze, zahrnující 
nejen základní matriční údaje daného po-
slance, ale i náboženské vyznání, bydliště, 
příbuzenské vztahy, spolkovou činnost, 
profesi a zaměstnání a především politic-
ké působení. 

Věděli jsme z různých pramenů (např. 
Hurt, Vracovské střípky aj.), že purkmistr 
toho jména v polovině 19. století ve Vraco-
vě opravdu byl a vykonával zde svůj úřad. 
Tedy v době, která naprosto změnila chod 
dějin Evropy i  našich národů a  která vy-
ústila do revolučních událostí roku 1848. 
Do letopočtu s osmičkou na konci – tedy 
jak jinak než významného roku v dějinách 
českého národa. A právě Václav Sommer, 
ve své pozici delegovaného poslance na 
Moravském zemském sněmu, mohl mít 
tu čest dějiny našich národů v  této době 
osobně ovlivnit. Hlavním bodem jednání 
sněmu bylo totiž schválení návrhu císař-
ského patentu o  zrušení robotní povin-
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nosti. To byl na svou dobu obrovský prů-
lom do lidských práv a sebeurčení našich 
národů. 

Pustili jsme se tedy do pátrání, kdo že 
se to z Vracova přičinil, že byla zrušena ro-
bota. Zvláště pro mě (P. K.) toto téma bylo 
lákavé, protože jsem se událostmi roku 
1848 již dříve v rámci genealogie naší ro-
diny podrobně zabýval. Ještě předtím, než 
vám představíme našeho „slavného Vraco-
vjana“, bychom alespoň v úplné krátkosti 
přiblížili tuto dobu, která je tak významná 
pro naši historii. Vždyť všichni po čase za-
pomínáme a  mnohdy ani nevíme, jak to 
vlastně tehdy bylo a o co tu šlo.

V té době se jednotlivé národy Evropy 
začaly bouřit proti útlaku a tyranii mocná-
řů, v  touze po zavedení občanských práv 
a  konstitučních svobod. Jinak řečeno – 
aby pro národy království závazně platilo 
plné právo rozhodovat o svých osudech na 
základě usnesení na zemských sněmech ve 
shodě s panovníkem, a to cestou ústavní.

Nás hlavně zajímalo, jak to tehdy bylo 
s tou robotou. První vlaštovkou byl zákon 
o možnosti výkupu z roboty – tak zvané 
„vyvázání“ (zákon z roku 1846). Vycházel 
ze zásady dobrovolné dohody mezi pod-
danými a vrchností, udával různé způsoby 
výkupu z roboty: buď penězi, nebo obilím, 
odstoupením části pozemků vrchnosti aj. 
Praktická účinnost tohoto zákona byla 
však minimální, v podstatě nic neřešil.

Teprve na začátku roku 1848 po prv-
ních zprávách o  revolučních nepokojích 
v  Itálii a  následně Francii se objevily na 
pražských ulicích letáky provolávající 
slávu italským revolucionářům a  vybíze-
jící Čechy k  následování. V  Praze se ko-
nalo veřejné shromáždění, na kterém byl 
schválen návrh petice císaři, požadující 
vytvoření jednotného státoprávního cel-
ku ze zemí České koruny, zrovnoprávnění 
Čechů a Němců ve všech oblastech veřej-
ného života, všeobecný výkup z  roboty 
a  zrušení poddanství, zavedení obecní 
samosprávy, svobodu tisku a shromažďo-
vání, náboženského vyznání, zřízení ne-
závislých soudů a občanských gard. Petice 
byla opatřena mnoha tisíci podpisy Pra-
žanů a  také se k ní připojila četná města 
(Liberec, Litoměřice). Morava a Slezsko se 
tehdy k petici nepřipojily. 

Na revoluční dění v Evropě však Mo-
rava pružně zareagovala svoláním Mo-
ravského zemského sněmu. Na rozdíl 
od Čech, kde se sněm toho roku vůbec 
nesešel, se na něm Moravané rozhodli 
pro reformy. Stavovský sněm skládající se 
z nejvyšších panských úředníků, zástupců 
panského a rytířského stavu, královských 
měst a  duchovních se sešel na jaře roku 
1848. Jeho hlavním cílem bylo připravit 
prostor pro nový volený a  ústavodárný 
sněm. Sněm byl doplněn o  30 zástupců 

královských měst, např. dva byli nově 
z  Kyjova. Jednání nového Moravského 
zemského sněmu s  již zvolenými 261 zá-
stupci bylo zahájeno v Brně dne 31. května 
1848. Zasedalo v něm také 103 poslanců 
venkovských obcí; pro převahu těchto 
zástupců z venkova býval také posměšně 
nazýván „selský sněm“. Návrh ústavy, který 
byl jeho dílem, nesl široce liberální rysy. 
V  zemi Moravské se měly šlechtě zru-
šit všechny výsady. Na zasedání 9. červ-
na 1848 se pak Moravský zemský sněm 
usnesl i  na zrušení roboty, a  to dnem 
1. července 1848. Usnesení sněmu potvrdil 
8. července t. r. císař Ferdinand I.  

Moravský zemský sněm tehdy sídlil 
v  Brně v  nově postaveném Stavovském 
domě (dnes Magistrát města Brna), po 
roce 1878 v  Zemské sněmovně (dnes 
Ústavní soud ČR), pro tento účel nově po-
stavené. Moravský zemský sněm byl ne-
pochybně jedním z nejsilnějších symbolů 
moravské samosprávy. A tak před dvěma 
lety proběhla v Brně demonstrace o  jeho 
obnovu. „Vraťte nám sněm“ znělo Brnem 
s  požadavkem na navrácení zemského 
sněmu Moravě a  jejím obyvatelům. Jeho 
bohatou historii nyní popisuje i nový web 
– www.moravskysnem.cz.

Reformy během revolučního roku 
1848 nadále pokračovaly. Plénum ústavo-
dárného říšského sněmu nakonec 7. září 
1848 ve Vídni schválilo konečný text zá-
kona o  zrušení poddanství a  robotních 
břemen; císařem byl podepsán 9. září. Do-
vršil likvidaci feudálního systému.

Zanedlouho císař Ferdinand I. abdi-
koval a na trůn dosedl jeho osmnáctiletý 
synovec, arcivévoda FRANTIŠEK JOSEF 
I. [1848-1916], jehož otec František Karel 
se zřekl nástupnictví. Nový císař vládl re-
kordních 68 let; byla to doba převratných 
společenských přeměn, zániku feudalismu 
a  nástupu kapitalismu. Postavení našeho 
národa v rakouské říši bylo pak defi nitiv-
ně vyřešeno až v důsledku událostí kolem 
I. světové války a  vznikem samostatného 
Československa v roce 1918.

A nyní k výše uvedenému požadavku 
dohledání osoby „Václav Sommer“. Toto 
jméno nebylo v  příslušných matričních 
knihách Vracova v  odpovídajícím časo-
vém období vůbec uvedeno. V záznamech 
tohoto období odpovídalo pouze jménu, 

které bylo psáno jako Wenczl Zumr, da-
tum narození 16. 9. 1791 v  domě č. 196 
(naproti kostela). Jeho otec byl Sumer 
Jacobus (*5. 7. 1754) a matka byla Mari-
na roz. Laurenti Lobreis. Svatbu měli 14. 
2. 1775 v  domě č. 159. Když se Wenczl 
Zumr ženil (21. 11. 1810), bylo psáno jeho 
jméno jako Wenzl Sumer, manželka byla 
Christina roz. Anton Goliasch. Na dohle-
daném zápisu jak jeho svatby, tak i na zá-
pisech při narození jeho dětí (měl celkem 
10 dětí) je pak uveden důležitý údaj, že byl 
jednoznačně čtvrtláník (Viertler, 1/4-ler). 
Zajímavá je následně i další informace zís-
kaná z matrik při narození jeho devátého 
dítěte (Mariana *25. 11. 1832), kde se uvá-
dí: Wenzl Summer, 1/4-ler und Bauer-
meister – tedy v  této době označení pro 
PURKMISTRA – představeného obce. 
Z matričního údaje lze tedy předpokládat, 
že byl někdy kolem roku 1830 – po naro-
zení syna Johana (*29. 8. 1828) zvolen do 
vedení obce Vracova. V této funkci zřejmě 
setrval i do r. 1848, tedy jedná se o námi 
hledaného vracovského purkmistra – po-
slance v době voleb do Moravského zem-
ského sněmu. 

Zajímavé je ještě psaní jmen jeho rodu 
(Somr), jak už to v matrikách bývá, není 
jednoznačné. Pro představu: rok 1775 
– Jacobus Sumer, r. 1785 – Jakob Zumer, 
r. 1791 – Wenczl Zumr, r. 1813 – Wenzel 
Summer, r. 1863 – Wenzl Sommer, v roce 
1875 psáno již česky – Ondřej Somr. 
A právě jméno Sommer Václav jak je uve-
deno na seznamu poslanců Moravského 
zemského sněmu (v  letech 1848–1849) 
se blíží přepisu jména v polovině 19. sto-
letí. Sommer Václav je na listině poslanců 
uveden jako zástupce skupiny (kurie) ven-
kovských obcí z volebního obvodu Kyjov 
s  poznámkou: čtvrtláník ve Vracově. Za 
kurii městskou byl ještě za Kyjov jmeno-
ván Kratochvíla Karel a  Schuppler Flori-
án, za nejbližší volební obvod Bzenec pak 
Gottwald Rudolf, rovněž za kurii venkov-
ských obcí.

Wenzel Sommer se narodil ve Vra-
cově v domě č. 196, ale všechny jeho děti 
se narodily v domě č. 200, on sám zemřel 
jako výměnkář v  domě č. 64. Zajímalo 
nás, zda v  domě č. 200 nezůstal někdo 
z jeho potomků – tedy pokračování rodu. 
Skutečně se ukázalo, že zde žili a žijí jeho 
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potomci z větve jeho syna Johana (*29. 8. 
1828). Jeho dcera byla Mariana Somrová 
(*1855) dům č. 200, její manžel: Nykl Jan 
(*1851), jejich dcera Marie Niklová (*4. 
11. 1884) dům č. 200, její manžel: Paška 
František (*19. 4. 1882) dům č. 212, jejich 
syn byl Paška Antonín na domě 200 (na 
náměstí, naproti školy) a  jeho manželka 
Františka Lopreisová. Současný majitel 
tohoto domu je jejich syn Josef Paška. 
Jeho sestra Marie, provdaná Raiskupová, 
nám poskytla velmi užitečné údaje k  ro-
dokmenu. Když jsme je navštívili se sna-
hou ověřit si námi dohledané informace, 
byli velmi překvapeni, kam jsme se v jejich 
rodu dopátrali a jak slavného mají předka.

Připojujeme ještě schéma vedlejší vět-
ve, a to jeho bratra Josepha (*19. 2. 1794). 
Tedy syn Josepha byl Josephus Summer 
(*6. 3. 1823) dům č. 278, pak Andreus So-
mmer (*26. 11. 1847) dům č. 72, a násled-
ně Ignác (Hynek) Somr (*25. 10. 1875) 
dům č. 188, který byl starostou Vracova 
v letech 1924-1928. Vedle rodného domu 
si na Městečku postavil se svojí ženou 
dům č. 404 (dnes Jiří Pres, výroba klíčů). 
Potomky žádné neměl. Další větve jsme 
v matrikách nesledovali. 

Rok 1848 přinesl také Vracovu osvo-
bození od feudálního režimu. Vracovští 
obyvatelé se stali rovnoprávnými občany 
státu. Od té doby byli na roveň postaveni 
i své bzenecké vrchnosti. Skončila robota, 
která se ve Vracově přestala konat už kon-
cem června 1848. Tato rozsáhlá proměna 
proběhla ve Vracově v  naprostém klidu. 
V  následných letech bylo prováděno tzv. 
vyvazovací řízení na základě pokynů mi-
nisterstva vnitra ze dne 27. 6. 1849. Před-
mětem vyvazovacího řízení byly také po-

hledávky vracovské fary, které se vedlo 3. 
března 1851 ve Bzenci a později v Kyjově. 
Tam byli na jednání i  vracovští zástupci, 
kromě Václava Sommera také Václav Pro-
cházka, Josef Rokyta, Josef Nikl, Antonín 
Frýbort a František Belka. Celková suma, 
kterou dostalo bzenecké panství za vyvá-
zání Vracova, činila 51 253 zlatých.

Rok 1848 byl také ve znamení obno-
vy obecní samosprávy. V čele Vracova byl 
postaven starosta s radními. Prvním sta-
rostou se stal Vavřinec Karnůfek a první-
mi radními Tomáš Rajskub, Martin Pres 
a Josef Rokyta. 

Na závěr ještě malý dovětek k  revo-
lučnímu roku 1848. Také se týká Vracova, 
i když nepřímo. Před II. sv. válkou a těsně 
po ní učila ve Vracově moje babička – Rů-
žena Kolková. Její prapra...strýc Johann 
Scholle, m. j. významný litograf 19. sto-
letí, byl tehdy rovněž přímým účastníkem 
událostí revolučního roku 1848, avšak 
v  Praze. Ve dnech 12. – 17. června zde 
došlo k  povstání (svatodušním bouřím) 
– k  otevřeným ozbrojeným potyčkám na 
barikádách mezi povstalci a  císařským 
vojskem. Brzy se však ukázalo, že chao-
ticky vybudované barikády jsou bezcen-
né. O  většinu z  nich se vůbec nebojova-
lo, následně byl z výšin Hradčan a Letné 
dělostřelectvem ostřelován střed města 
a Praha 17. června kapitulovala. Proti při-
bližně 10 tisícům vojáků bojovalo nejvýše 
3 tisíce povstalců; padlo jich 43, raněno 
bylo 63 Pražanů. Uvádělo se, že se Johann 
Scholle aktivně zapojil do událostí tohoto 
revolučního roku. Byl důstojníkem ozbro-
jeného sboru Svornost, účastník deputací 

u  císaře pána ve Vídni, následně byl za-
tčen a vězněn na Hradčanech spolu s Ha-
vlíčkem Borovským a dalšími, byl rovněž 
vyhoštěn z  Rakouska. Zdržoval se po tři 
roky ve vyhnanství v Srbsku (s Dr. Gable-
rem a s  jinými). V Srbsku se živil hlavně 
malířstvím, vyučoval též v rodině srbské-
ho knížete malbě. Jako malíř, karikaturista 
a grafi k dokumentoval tehdy události re-
volučního roku 1848 v Praze, např. Hořící 
staroměstské mlýny, portrét bojující ženy 
na barikádě na Malém Rynečku, Dobytí 
Karolína aj. Známá je i  jeho kresba „Prv-
ní výlet Sokola do Divoké Šárky – 19. 6. 
1864“. Byli jsme s  mým otcem Lubomí-
rem zvědavi, zda najdeme o  jeho účasti 
na bojích nějaké informace v  Národním 
archivu v Praze, který se pyšní tím, že zde 
mají kompletní dokumentaci k roku 1848. 
A  skutečně, mohli jsme si zde vyhledat 
např. zápisy z  policejních výslechů naše-
ho předka. Byly zde i dokumenty založení 
českého ozbrojeného sboru, zvaného Sva-
továclavské bratrstvo (později s  názvem 
Svornost), které tvořili především přísluš-
níci tehdejší inteligence. Bylo zajímavé se 
dozvědět například, že Josef Mánes, český 
malíř, vyfasoval ručnici, že Kajetán Tyl, 
spisovatel, měl v  gardě hodnost setníka, 
důstojníkem byl i  Karel Jaromír Erben, 
spisovatel, že pro ně Bedřich Smetana slo-
žil spolkovou hymnu, apod. To jen krátce 
na doplnění pohnutých událostí tohoto 
revolučního roku 1848. 

Přikládám foto dětí vracovské třídy 
mojí babičky z  roku 1947. Pozná se tam 
někdo?

Zpracovali Petr Kolek 
a Zdeňka Goliášová

Emil a Dana Zátopkovi ve Vracově v roce 1958. 
Měla tady bratrance!

Asi málokdo z Vracovjanů ví, že Vra-
cov navštívili manželé Emil a  Dana Zá-
topkovi, věhlasní sportovci, o  kterých se 
teď všude mluví, píše a  natočil se i  fi lm. 
To, že 19. 9. 2021 tomu bylo přesně 99 let, 
co se oba dva narodili, je další zajímavos-
tí. V létě 1958, nedlouho po tom, co Emil 
Zátopek ukončil svoji sportovní kariéru, 

pravděpodobně nastal čas, aby v  klidu 
navštívili rodinu na jihu Moravy ve Va-
cenovicích, odkud pocházeli rodiče Dany 
Zátopkové, rozené Ingrové, a kde ona cho-
dila do školy. 

V té době bylo ve Vracově zvykem, že 
maminky, babičky či tetičky sedávaly v ne-
děli odpoledne na ulici a besedovaly. Tak 

tomu bylo i o letní neděli v roce 1958. Se-
děly na lavičce a na schodkách u Kudlíko-
vého ve Vlkošské ulici, když po silnici od 
Vlkoše běželi Emil a Dana, jen tak lehce ve 
sportovním. U krajního domu, kde bydlel 
Bohumil Knotek s  rodinou, se zastavili. 
Pak uviděli na ulici sedící ženy a popoběh-
li k nim. To už je ale tetička Procházková 
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MAP pomáhá i ve Vaší školce a škole
MAP (Místní akční plán) vzdělávání 

v  pohybu je projekt, kde spolupracujeme 
se všemi MŠ a ZŠ oblasti Kyjovského Slo-
vácka. Společnými silami se snažíme o lepší 
regionální školství. Pozice MAP není direk-
tivní. Ve spolupráci se školami vybíráme 
určité aktivity a ty školám pouze nabízíme. 
Zda nabídky využijí či ne, je vždy na nich 
– ředitelích a  pedagozích. Ať už se jedná 
o pomoc materiální nebo nabídku služeb, 
pro školy vše je vždy zdarma (hradí MAP). 
Projekt MAP je realizován v rámci Kyjov-
ského Slovácka v pohybu, z. s.

Letošní rok byl i pro nás složitý a byli 
jsme nuceni upravit realizaci projektu dle 
aktuální situace. Na základě společného 
setkávání s  řediteli jsme získali představu 
o aktuálních potřebách škol a snažili se jim 
být nápomocni. Vytvořili jsme nabídku slu-
žeb, kterou mohou školy čerpat až do kon-
ce projektu MAP II, tj. února 2022: Právník 
specializovaný na školskou problematiku, 
IT specialista, Odborný poradce na školní 
legislativu, Audit bezpečnosti škol.

Během letních prázdnin jsme rozjeli 

doučování dětí anglického jazyka formou 
týdenního on-line setkávání s lektory. Za-
pojilo se 356 dětí ze škol našeho regionu!

V  podzimních měsících se rozjela 
podpora digitální gramotnosti. Na vy-
braných školách pracují zkušené psycho-
ložky se všemi skupinami zapojenými do 
vzdělávání – žáky, pedagogy i rodiči. Tak 
je dosaženo lepších výsledků k  nastavení 
zdravého vztahu dětí ke komunikačním 
technologiím a sociálním sítím.

Pro rodiče, pedagogy a žáky byla uspo-
řádána během roku spousta zajímavých 
seminářů, workshopů a  dalších akcí, ně-
které v  on-line prostředí, jiné prezenčně. 
Namátkou: Připravenost dítěte pro školní 
docházku, Kurz první pomoci pro peda-
gogy, Grafomotorika, Seznámení s jógou, 
Třídnické hodiny, Hlasové techniky, Dny 
středních škol Kyjovského Slovácka, Ma-
tematická gramotnost a  mnoho dalších. 
Několikrát do roka organizujeme i setká-
vání ředitelek MŠ, ředitelů ZŠ na některé 
ze škol regionu. V  letošním roce jsme se 
tak podívali i do MZŠ Vracov.

Řadě škol i školek jsme zakoupili 3 D 
tiskárny a zorganizovali několik seminářů 
na téma 3D tisk.

S  pedagogy spolupracujícími s  MAP 
jsme se zaměřili na podporu gramotnos-
ti s  využitím místně zakotveného učení. 
Připravili jsme vystřihovánku – maketu 
zámku Milotice a současně na téma zámek 
Milotice vytvořili řadu pracovních listů. 

Zajímavým seminářem pro pedagogy, 
kterého se účastnili i zástupci Centra pro 
rodinu Hodonín a OSPOD, bylo předsta-
vení procesu řešení složitých situací s dět-
mi vykazujícími problematické chování 
nebo ze sociálně slabých rodin: Rodinné 
konference. Jedná se postup řešení problé-
mu, který je vhodný využít dříve, než je 
nutné oslovit OSPOD. 

I přes složitý rok se nám podařilo rea-
lizovat řadu aktivit, které reagovaly přímo 
na potřeby našich škol. A  z  toho máme 
radost! 

Marcela Ingrová, DiS.
MAP vzdělávání v pohybu

Kyjovské Slovácko v pohybu, z. s.

Dlužíte? Využijte „Milostivé léto“!
Dlužíte státu, kraji, městu, obci nebo 

jimi založeným fi rmám či příspěvkovým 
organizacím? Těmi jsou například ČEZ, 
zdravotní pojišťovna VZP, dopravní pod-
niky nebo bytová družstva… Pokud nejste 
v  insolvenci a  tento dluh vymáhá exeku-
tor, máte šanci se dluhu zbavit. V  letoš-
ním roce byla schválena novela zákona 
č. 286/2021 Sb. V  úzké spolupráci s  po-
slancem Markem Výborným a  dalšími 
senátory se podařilo prosadit do novely 
zákona princip tzv. Milostivého léta. To 
zjednodušeně znamená, že pokud dlužník 

POZDRAVENÍ Z CHARITY
Vážení a  milí spoluobčané, uživatelé 

našich služeb, příznivci charitního díla!
Pro Charitu se letošní rok od toho loň-

ského příliš nelišil. Celá společnost i nadá-

-Ďubáková, patřící k rodině Knotkových, 
zahlédla a  rychle vstala:  „Jé, my máme 
vzácnou návštěvu, musím je uvítat a  po-
hostit“, a odešla s nimi domů. 

Bohumil Knotek  pocházel z Vaceno-
vic. Byl bratrancem Dany Zátopkové, a tak 
oba doběhli na návštěvu i za příbuznými 
do Vracova. Franta Tříska vzpomíná, jak 

tenkrát malý Tomik Knotek příběhl udý-
chaný ke Třískovým: „Poďte rychle k nám, 
máme vzácnou návštěvu, olympijské vítě-
ze Emila Zátopka s Danou“. Ten vzácný zá-
žitek - vidět tyto dva významné sportovce, 
olympioniky a světové rekordmany - jsem 
neměla jen já, ale i řada dalších lidí z Vl-
košské ulice. Franta Tříska se pak s nimi 

ještě setkal, když byl na vojně a oni mu vy-
pravovali peripetie svého seznámení, kdy 
Danin otec jako velitel pluku v Olomouci 
při první návštěvě Emila u rodičů ve Vace-
novicích zavelel a Emil místo toho, aby se 
věnoval Daně, musel s jejím otcem stáčet 
víno a pomáhat ve sklepě. 

Zdeňka Goliášová 

v termínu od 28. 10. 2021 do 28. 1. 2022 
zaplatí zbývající jistinu dluhu a náklady na 
exekutora ve výši 750 Kč bez DPH (908 Kč 
s DPH), celého dluhu se zbaví. Dluhů se 
takto mohou zbavit stovky tisíc lidí, kteří 
se mnohdy dostali do nezvladatelné situa-
ce díky tomu, že se v minulosti z vymáhá-
ní dluhů stal velký byznys. 

Například dluh za nájemné městského 
bytu ve výši 3 000 Kč narostl až na dneš-
ních 250 000 Kč, protože k samostatnému 
dluhu narůstají náklady na správu dluhu 
(náklady na exekutora, úroky a další). Cí-

lem novely, kterou jsem prosazovala, je dát 
šanci lidem v dluhové pasti se vypořádat 
za lepších podmínek se svými dluhy. 

Šanci je možno využít pouze do 28. 1. 
2022. V případě nejasností či komplikací 
doporučuji obrátit se na mobilního dlu-
hového poradce „Člověka v  tísni“, který 
nově sídlí i v Hodoníně a kontakt pro ob-
last dluhů je Jan Skoumal, jan.skoumal@
clovekvtisni.cz, 777 367 880.

Ing. Bc. Anna Hubáčková 
senátorka za Hodonínsko

le čelí riziku nákazy SARS CoV 2; virem, 
s nímž v celosvětovém měřítku žijeme už 
téměř dva roky a  na který jsme si skoro 
všichni za tu dobu nějakým způsobem 

zvykli. My lidé jsme různí; někteří z nás se 
snaží celý problém bagatelizovat a státem 
vyhlášená opatření ignorovat, jiní v  sou-
vislosti s rizikem nákazy propadají stresu, 
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panice a beznaději; nutno podotknout, že 
mnohdy oprávněně, neboť daň, měřená 
počtem zmařených lidských životů řadí 
Českou republiku ve světě bohužel na 
přední příčky. Charitě Kyjov se tato ná-
kaza také nevyhýbá; ani v  letošním roce 
mi nezbývá nic jiného, než konstatovat, že 
jsme se nedočkali jediného měsíce, kdy by 
nikdo z  pracovníků Charity nebyl naka-
žen. Ale nejedná se jen o zaměstnance; ná-
kaza se objevuje i v rodinách našich klien-
tů a řada z nich jí bohužel podlehla. I když 
si někdy připadáme bezmocní, snažíme se 
dělat vše pro to, abychom ochránili neje-
nom sebe a své blízké, ale i všechny ty, se 
kterými se dostáváme denně do kontaktu. 
Téměř všichni pracovníci Charity Kyjov 
jsou naočkovaní vakcínou proti Covid-19, 
nařízená vládní opatření byla a stále jsou 

ze strany personálu respektována a strikt-
ně dodržována, nasmlouvané služby vůči 
všem klientům Charity se nám stále daří 
- zaplať Pán Bůh – plnit bez omezení. 

„Dobrovolníci nejsou placeni – ne 
proto, že jsou bezcenní, ale proto, že jsou 
k nezaplacení…“  Chci upřímně poděko-
vat všem dobrovolníkům, kteří se v  řádu 
dnů či týdnů průběžně stávali nedílnou 
součástí týmu pečovatelské služby a bez je-
jichž nezištné pomoci, úsilí a času bychom 
to v první polovině tohoto roku skutečně 
nezvládli. Uznání a  upřímné poděkování 
za obětavost a pracovní nasazení chci při 
této příležitosti vyslovit rovněž vedení 
Charity Kyjov, všem svým spolupracov-
níkům, vedoucím středisek i  jim podří-
zeným pracovníkům, neboť jsou to právě 
oni, kteří za těmi „nejpotřebnějšími“ den-

nodenně dojíždějí do jejich domovů.
Přeji všem, aby letošní vánoční svátky 

byly přes všechny tyto problémy a těžkosti 
časem štěstí, radosti a naděje. Pokusme se 
čas adventního očekávání strávit skuteč-
nou vnitřní obnovou a vzájemnou podpo-
rou. O Vánocích ať nás pak všechny prozá-
ří jemné a tiché betlémské světlo – světlo 
pokoje, odpuštění, smíření a naděje; svět-
lo, probouzející touhu po dobru a po lás-
ce; jediné světlo, které nás všechny dokáže 
naplnit pokojem a radostí. Ať tento pokoj 
a  radost dokážeme přinášet do domovů 
těm nejpotřebnějším i svým blízkým neje-
nom o Vánocích, ale i v novém roce.

Pevné zdraví a  vše dobré do nového 
roku!

Bc. Jitka Rybová, DiS.
PR, Charita Kyjov

ZE SPORTUZE SPORTU

Národní házená 2021-2022
Všechna přihlášená družstva oddílu odehrála 100% utkání pod-

zimní části sezony. Ženy doplněné dorostenkami hrály 1. lig žen ve 
skupině C o postup do jarní části. První dvě družstva ze čtyř skupin 
se utkají o mistra ČR a družstva na dalších místech o sestup (spoje-
né skupiny C+D a A+B). S oběma postupujícími jsme sice nezískali 
žádný bod, ale v obou domácích zápasech ztratila děvčata dobře ro-
zehrané souboje až v závěrečných minutách. Vzhledem k věkovému 
průměru družstva není divu, že ještě chyběly zkušenosti. Ne vždy se 
hrálo v kompletní sestavě, a tak je třetí místo úspěchem.
Tabulka skupiny C:
1.  Sokol Dobruška              203:126     16b.   (15:18 a 9:23)
2.  HK Hlinsko v Čechách 149:148     10b.   (15:22 a 17:18)
3.  TJ Sokol Vracov              128:119 8b.
4.  TJ Pustějov                      108:149   3b.   (11:4 a 20:15)
5.  SK Studénka                    137:183     3b.   (23:11 a 18:8)

V  dorostenecké soutěži naše děvčata vyhrála všechna svá 
utkání. Ligou ostřílená sestava doplněná staršími žačkami nena-
šla rovnocenného soupeře. 
1.  TJ Sokol Vracov         101:28    8b.   
2.  TJ Jiskra Humpolec    69:75     6b.   (22:7)
3.  Draken Brno               61:64     4b. (19:6)
4.  TJ Miroslav                 63:93     2b.   (35:6)
5.  TJ Olbramovice          60:94    0b.   (25:9)

Družstvo starší žaček tvoří většinou loňské mladší a 3 hráčky 
se zkušenostmi v družstvu dorostenek. Překvapivě děvčata ztra-
tila jen jeden bod v zápase s Humpolcem.
1.   TJ Sokol Vracov          170:63    15b.
2.   TJ Jiskra Humpolec    110:61    13b.  (19:19)
3.   TJ Olbramovice A       137:65    12b.  (16:9)
4.   TJ Miroslav                  119:69    12b.  (23:7)
5.   Draken Brno A              85:71      8b.  (24:7)
6.   SK Autonot Jihlava       78:84      6b.  (16:9)
7.   Draken Brno B              50:97  3b.  (15:6)
8.   TJ Olbramovice B         62:118    3b.  (30:4)
9    TJ Sokol Ostopovice    18:201     0b.   (27:2)

21. 11. 2021 – 1. kolo ZHP v Brně starší žačky vyhrály bez 
ztráty bodu. Porazily Olbramovice A  4:3, Jihlavu 8:2, Draken 
Brno A 9:5, Olbramovice B 11:0, Draken Brno B 9:4 a Humpolec 
9:2. Hraje se o postup na Zimní halové Mistrovství, kam postu-
puje celkový vítěz po součtu dvou turnajů.

Družstvo starších žaček: přední řada zleva Radana Břečková, 
Natálie Zancová, Carla Andrea Nejezchlebová, Michaela Chmelíč-
ková, Nikola Letovská, zadní řada Adele Drugová, Natálie Snášelo-
vá, Sandra Koutná, Inka Polášková, Amálie Varmužová, Annabell 
Exel, nahoře trenérka Alžběta Fridrichová (chybí zraněná Helena 
Kozumplíková a Barbora Tužilová)
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Mladší žačky v  letošní sezoně dohnaly slabé nábory v  po-
sledních letech. Družstvo s několika nováčky se muselo doplnit 
děvčaty z přípravky, a tak je družstvo věkově i výkonnostně ne-
vyrovnané. A tak se stane, že porazíme prvního a prohrajeme se 
čtvrtým družstvem.

1.   TJ Sokol Ostopovice 37:22    8b.   (7:6)
2.   Draken Brno           49:37    6b.   (7:12)
3.   TJ Miroslav               37:33    6b.  (3:7)
4.   TJ Olbramovice       33:40    5b.  (6:7)
5.   TJ Sokol Vracov        39:39    4b.
6.   SK Autonot Jihlava   20:44    1b.  (16:7)

Mladší žačky: v  horní řadě zleva Barbora Slintáková, Stela 
Goliášová, Barbora Goliášová, Liliana Chlustinová, Karolína Půč-
ková, Lucie Holešínská, dole Sofi e Petříková, Natálie Sarofi nová, 
Nikola Andrešičová, Radana Břečková, Alex Sequenz, Ema Svitál-
ková

Už čtvrtým rokem budujeme družstvo mladších žáků. Brzdí 
nás odchody kluků i vliv covidových přestávek, netrpělivost ro-
dičů i dětí, a tak využíváme občas možnost doplnit družstvo až 
třemi děvčaty. V současnosti sportuje v oddíle 10 kluků. Několik 
oddílů hraje mimo soutěž, a tak se utkáváme i s družstvy dopl-
něnými staršími hráči - v redukované tabulce končíme podzim 
na 2.místě.

Tabulka bez družstev mimo soutěž:
1.   Draken Brno              45:21    6b.
2.  TJ Sokol Vracov         30:34    4b.
3.  TJ Sokol Ostopovice  37:38    2b.
4.  SK Autonot Jihlava    5:34    0b.
Tabulka s družstvy mimo soutěž:
1.   Draken Brno             75:33    10b.  (5:16)
2.   1.NH Brno    59:40      6b. (4:16)
3.   TJ Jiskra Humpolec  38:36       6b.  (7:9)
4.   TJ Sokol Vracov    41:59       4b.
5.   TJ Sokol Ostopovice 48:50       2b.  (15:11)
6.   SK Autonot Jihlava 20:63       0b.  (10:7) 

20. 11. 2021 - 1. kolo zimní ligy v Humpolci mladší žáci (bez 
děvčat) odehráli v minimálním počtu (nemoci) -  po výborném 
výkonu skončili v redukované tabulce na 3.místě: s Humpolcem 
4:8, s Chropyní 8:10, s Jihlavou 3:0, s Drakenem Brno 3:3, s Osto-
povicemi 4:5, s NH Brno 3:5

Mladší žáci: nahoře zleva Ema Svitálková, Dominik Letovský, 
Matěj Iš, Chris Halili, Adam Druga, Radim Loprais, Tomáš Pechal, 
Radana Břečková, Tobias Poštolka, Patrik Loprais, Jan Kunický, 
Tomáš Salva

V soutěži máme i družstva přípravky. Bez pravidelných náborů to nejde. Příklad ze sousedství - letos skončil činnost náš tradiční 
rival SKNH Veselí nad Moravou. Dohrál 2.ligu mužů a nemají žádnou mládež. Nábor dětí do družstev odílu NH všech kategorií stále 
pokračuje – bereme děti už od 4 let.

 Jaromír Kunický
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FC VRACOV
MINIPŘÍPRAVKA
V této kategorii jsou úplně ti nejmenší fotbaloví adepti, roč-

ník narození 2015 a  mladší. Trénují také společně tzn. Bzenec 
a Vracov (Vlkoš)  pod vedením nových trenérů (tatínků). Těmi 
jsou Jiří Dolan, Petr Kratochvíl a Ladislav Moudrý.   

Dokonce už během podzimu sehráli dvě tréninková utkání.

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA 
– OKRESNÍ PŘEBOR A OKRESNÍ SOUTĚŽ
V této kategorii hrají také sdružené týmy fotbalových klubů TJ 

Slovan Bzenec a FC Vracov, zde navíc nastupují také děti z Vlkoše, 
které musely být zaregistrovány do FC Vracov, a to z toho důvodu, 
že sdružené týmy mohou tvořit pouze dva kluby.

Tréninky v této kategorii probíhaly střídavě v týdenních cyklech ve 
Bzenci a ve Vracově. Stejně tak se střídaly i jednotlivá domácí utkání 
týmů mladší přípravky. Tréninkové dny byly pondělí a čtvrtek.

V kategorii mladší přípravky byly děti rozděleny do dvou týmů.
Jeden tým hrál okresní přebor, kde nastupovaly převážně roč-

níky narození 2013 a 2014, druhý tým pak hrál okresní soutěž, kde 
hrály většinou děti ročníku narození 2014 a 2015.

Od 29. 11. 2021 zahájí mladší přípravka halovou část sezóny. 
Tréninky budou v pondělí od 16:30 hod. ve sportovní hale ve Vra-
cově a ve středu pak střídavě ve Bzenci a ve Vracově. Ve Bzenci to 
bude od 16:30 hod. a ve Vracově od 17:00 hod.

Dále byl jeden tým přihlášen do tradiční Okresní halové ligy 
přípravek, kde by měly jednotlivé turnaje začít  v prosinci a po-
stupně probíhat až do konce února 2022. Dále se pak budou do-
mlouvat různá tréninková utkání, případně miniturnaje.

Závěrem k  této kategorii bychom uvedli, že velice rádi mezi 
námi přivítáme nové zájemce o fotbal. Přiveďte své děti mezi nás.

Trenéři - Petr Mezihorák a Martin Londin, Asistenti - Lukáš 
Londin, Jarka Slavíčková a nově  Víťa Homola.

STARŠÍ PŘÍPRAVKA – OKRESNÍ PŘEBOR
Po letních prázdninách nám začala nová sezóna v soutěžním 

ročníku 2021/2022 ve spolupráci s TJ Slovan Bzenec. Díky spo-
jení máme asi 17 hráčů, ale i tak to nestačilo na sestavení dvou 
týmů do OFS. Máme v  týmu i  teprve začínající hráče, kteří na 
tom nejsou tak kvalitně dobře, abychom je zapojili do mistrov-
ských utkání. I proto byla přihlášena pouze jedna soutěž. Trénin-
ky probíhaly dvakrát týdně v pondělí a ve čtvrtek, střídavě jeden 
týden ve Vracově a druhý ve Bzenci. Také nám začala soutěžní 
mistrovská utkání, která se odehrávala převážně o víkendu, jen 
výjimečně přes týden, místo tréninku. V  polovině sezóny nás 
bohužel oslabila nemoc některých hráčů. Možná i proto jsme ze 
dvanácti zápasů vyhráli pouze tři. Musím všechny kluky pochvá-
lit za výkony, snahu a bojovnost.

Hráči ročníku 2011- Samuel Frelich, Michal Dobešek, Lukáš 
Podhorský, Ondřej Běhula, Matěj Lucký, Tomáš Pechal, Martin 
Hanák, Viktorie Lopraisová; ročník 2012- Lukáš Tomek, Josef 
Churý, Matthias Schneider, Marek Pres, Jaroslav Lunga, Kryštof 
Šafář, Matyáš Šafář, Daniel Anaňjev, Michal Drozdy.

Trenéři – Jaroslav Lunga, Pavel Merkl

MLADŠÍ ŽÁCI
Do podzimní části 1. třídy mladších žáků skupiny B ročníku 

2021/22 podzim 2021 jsme nastoupili jako sdružený  tým hráčů 
FC Vracov a TJ Slovan Bzenec, ročníků 2009 a 2010, kde jsme 
odehráli dvanáct zápasů. Vybojovali čtyři výhry, dvě remízy 
a  šest proher. Také hráči sdruženého týmu odehráli v  nabitém 
programu jedno přátelské utkání v Koryčanech, kde náš tým po-
razil domácí FC Koryčany  14:1. Jako sdružený tým jsme odehráli 
domácí zápasy střídavě na stadiónu ve Vracově a ve Bzenci.

Trenéři – Oldřich Bábík, Roman Hrabec

Na fotce zleva:
trenér Roman Hrabec, hráči Robin Poláček, Tomáš Hrabec, Jáchym 
Baťka, Ondra Kudláč, Jan Dvořa , Jonáš Paták, Jirka Vidurek, Da-
vid Prokeš a trenér Olda Bábík
spodní řada: Samuel Frelich, Arťom Anaňjev, Dominik Eliáš, Jakub 
Zábranský
vepředu: Tobiáš Mlýnek

STARŠÍ ŽÁCI
Hodnocení podzimní části sezony 2021/2022 – Starší žáci
Trenéři: Jiří Šafář, Ondřej Okénka
Tak jako v  loňském soutěžním ročníku starší žáci FC Vra-

cov začali novou sezonu ve spojeném týmu s kluky z TJ Slovan 
Bzenec. Díky tomuto spojení měli trenéři k dispozici dostatečný 
počet hráčů, což nám umožnilo hrát Krajskou soutěž skupiny B. 
Celkem bylo k dispozici 7 hráčů ročníku 2007 a 9 kluků naroze-
ných v roce 2008. Tréninkový proces byl zahájen soustředěním 
na Vápenkách a po jeho ukončení jsme naskočili do standardní-
ho režimu, kdy byly tréninky 2x týdně s pravidelným střídáním 
místa, ať se jednalo o hřiště ve Vracově nebo ve Bzenci, toto stří-
dání probíhalo na týdenní bázi. I když se zrovna nejednalo o vel-
mi jednoduchou skupinu, tak náš tým v ní hráli důstojnou roli. 
Nakonec jsme skupinu skončili na pěkném 5. místě. Na tomto 
umístění mají zásluhu jak kmenoví hráči starších žáků, tak i kluci 
ročníku 2009, kteří tým v případě nutnosti doplnili a byli jeho 
platnými členy.

Na závěr bych chtěl klukům a trenérům poděkovat za jejich 
svědomitý přístup jak k tréninku, tak i k zápasům a přeji jim hod-
ně zápalu do jarní části soutěže.

Leoš Fridrich

DOROST
Po dvou zrušených sezónách vstoupilo družstvo dorostu FC 

Vracov ve značně skromném počtu. Přesto od zahájení podzimní 
části přistupovali všichni hráči velmi zodpovědně k účasti na zá-
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pasech a hlavně na tréninku. Trénovali jsme 2x týdně s průměr-
nou účastí 75% hráčů alespoň na jednom tréninku, za což bych 
chtěl kluky pochválit.

Co se týče mistrovských zápasů, na začátku jsme trochu bo-
jovali s absencemi některých hráčů z důvodu dovolených, tady 
nám velmi pomohlo zařazení tří starších žáků, kteří už s námi 
zůstali až do konce podzimu a byli velmi platnými členy doros-
teneckého týmu. Poměrně těžký los začátku soutěže jsme herně 
zvládli a kdybychom měli trochu štěstí a klidu v zakončení ně-
kterých šancí, tak by prázdninová kola mohla být veselejší. Pro-
střední část jsme odehráli v kompletní sestavě včetně zmíněných 
starších žáků. Výsledkově jsme se posunuli do klidného středu 
tabulky. Tady se ukázalo, že musíme v tréninku přidat na fyzic-
ké přípravě a následné souhře, abychom mohli herně vyrovnané 
zápasy jako s Velkou nad Veličkou a Lednicí dohrát s výsledkem 
v náš prospěch. V závěru sezóny nás trochu decimovaly nemoci 
a zranění, a tak byly i výkony a výsledky posledních utkání ne-
přesvědčivé.

Přesto věřím, že současný tým dorostu má velký potenciál 
na kvalitní výkony na hřišti. Pokud se nám podaří doplnit kádr 
o nějaké hráče, tak se v jarní části sezóny posuneme v tabulce do 
horní poloviny, kam podle mého názoru patříme.

Na závěr bych chtěl všem popřát klidné a pohodové vánoční 
svátky a hodně zdraví, štěstí a nejen sportovních úspěchů v roce 
2022.

Trenéři - Pavel Polášek, Bronislav Chovanec

MUŽI 
Během letní přestávky jsme v rámci spolupráce s týmem Slo-

vanu Bzenec získali mladíky Michala Kosíře a Matěje Růžičku. 
Ze sousedního Vlkoše k nám přestoupil Karel Půček, který do-
posud působil v  společném týmu dorostu, odkud do kategorie 
mužů už natrvalo postoupili také Darek Goliáš a  Filip Vrážel. 
Jediným odcházejícím hráčem byl Radek Žandovský, který pře-
stoupil do FC Kyjov. Na soupisce týmu mužů tak před začátkem 
sezóny bylo 20 hráčů, což tady nepamatujeme už hodně dlouho. 
Navíc jde o mužstvo s nejnižším věkovým průměrem v soutěži, 
které, jak jsme věřili, dokáže relativní nedostatek zkušeností na-
hradit aktivním, týmovým přístupem a  lepší fyzickou kondicí. 
Jednoznačným cílem tohoto mužstva v ročníku 21/22 je postup 
do Okresního přeboru. 

Do podzimní části jsme vstoupili velmi důležitým vítěz-
stvím nad týmem Baníku Dubňany „B“, který se v polovině se-
zóny ukazuje jako náš největší soupeř o postup do Okresního 
přeboru. Na vítězné vlně jsme se dokázali udržet až do konce 
podzimní části, kterou jsme zakončili hodovou remízou s  tý-
mem Mikulčic a  zůstali zatím jediným neporaženým celkem 
soutěže. Samotná výkonnost mužstva a jeho herní projev však 
byly v průběhu podzimní části rozkolísané, kdy velmi dobré až 
výborné výkony a jednoznačná vítězství pramenící z naší her-
ní převahy střídaly zápasy, které jsme sice bojovností dokázali 
dovést k vítěznému konci, ale trápili jsme se především s pře-
chodovou fází do útoku a  v  zakončení. I  proto naše vítězství 
byla nejčastěji jen o 1 gól.  Šance si v průběhu zápasu dokážeme 
vypracovat, ale týmu chybí střelec, který je dokáže proměňovat. 
Dokumentuje to i  tabulka, kdy po podzimní části vedeme ta-
bulku o 1 bod před Baníkem Dubňany „B“, který však dokázal 
nastřílet soupeřům o 19 gólů více než my. 

Přesto věříme, že pokud naši hráči přistoupí k zimní přípravě 
odpovědně, má tento mladý tým na to, aby i  jarní částí prošel 
bez porážky a Vracov konečně posunul na fotbalové mapě okresu 
o žádaný stupínek výš. 

Pavel Loprais

Muži FC VRACOV

1 FC VRACOV 10 9 1 0 29 : 9 28

2 Baník Dubňany B 10 9 0 1 48 : 13 27

3 NESYT Hodonín 10 6 0 4 24 : 23 18

4 FK Vlkoš B 10 5 1 4 33 : 19 16

5 FK Milotice B 10 5 1 4 23:27 16

6 Sokol Žádovice 10 4 1 5 24 : 26 13

7 Slavoj Moravany 10 4 1 5 25 : 34 13

8 Sokol Vřesovice 10 3 1 6 32 : 35 10

9 TJ Mikulčice 10 3 1 6 13:36 10

10 Baník Lužice 10 2 0 8 19:30 6

11 SK Kostelec 10 1 1 8 10:28 4

Dorost FC VRACOV

1 TJ Moravan Lednice 12 11 1 0 56:18 34

2 FK Baník Ratíškovice 12 8 3 1 68:18 27

3 TJ Starý Poddvorov 12 7 2 3 34:23 23

4 TJ Slovan Bzenec 12 6 2 4 38:23 20

5 Hovorany/Čejkovice 12 5 3 4 33:25 18

6 TJ Sokol Hroznová Lhota 12 6 0 6 31:30 18

7 TJ Sokol Dambořice 12 5 2 5 31:28 17

8 Velká nad Veličkou 12 5 1 6 28:44 16

9 FKM Podluží 12 5 0 7 33:40 15

10 FC Vracov 12 3 4 5 30:27 13

11 SK Krumvíř 12 3 2 7 27:44 11

12 TJ Slavoj Rohatec 12 3 1 8 24:54 10

13 FC Lipov 12 0 1 11 15:74 1

Starší žáci - BZENEC/VRACOV - I. A třída - skupina B

1 TJ Moravan Lednice 12 12 0 0 46:6 36

2 RAFK 12 11 0 1 140:9 33

3 TJ Sokol Dambořice 12 8 1 3 56:28 25

4 FC Hustopeče 12 7 1 4 29:38 22

5 Bzenec/Vracov 12 6 2 4 43:37 20

6 SK Slatina 12 6 2 4 35:30 20

7 FC Kyjov 1919 12 5 1 6 42:38 16

8 Velké Pavlovice/Rakvice 12 4 3 5 26:31 15

9 SK Krumvíř 12 4 1 7 25:44 13

10 SK Šlapanice 12 3 2 7 13:41 11

11 FKM Podluží 12 2 1 9 7:30 7

12 FC Pálava Mikulov 12 1 1 10 6:63 4

13 Dubňany/Mutěnice 12 1 1 10 13:86 4

Mladší žáci - BZENEC/VRACOV - I.A třída - skupina B

1 FC Hustopeče 12 10 1 1 50:16 31

2 TJ Moravan Lednice 12 8 3 1 62:15 27

3 Dubňany/Mutěnice 12 8 1 3 31:19 25

4 RAFK 12 6 5 1 37:08 23

5 FC Kyjov 1919 12 5 3 4 55:27 18

6 TJ Sokol Dambořice 12 6 0 6 32:35 18

7 Velké Pavlovice/Rakvice 12 5 1 6 18:28 16

8 SK Šlapanice 12 5 1 6 36:48 16

9 SK Slatina 12 4 3 5 32:28 15

10 Bzenec/Vracov 12 4 2 6 37:52 14

11 FC Pálava Mikulov 12 3 0 9 29:40 9

12 SK Krumvíř 12 2 2 8 31:46 8

13 FKM Podluží 12 1 0 11 12:100 3



strana 24 Prosinec 2021Vracovský zpravodaj



strana 25Prosinec 2021 Vracovský zpravodaj



strana 26 Prosinec 2021Vracovský zpravodaj



strana 27Prosinec 2021 Vracovský zpravodaj



strana 28 Prosinec 2021Vracovský zpravodaj

Vracovský zpravodaj vydává Město Vracov, náměstí Míru 202, 696 42 Vracov, IČ 00285498, evidenční číslo MK ČR E 10498. Vydáno 
ve Vracově čtvrtletně nákladem 650 výtisků. Řídí redakční rada při Městu Vracov. Uveřejněné příspěvky nemusí být totožné s názory 

redakce. Redakce si vyhrazuje právo upravovat a zkracovat příspěvky, aniž by byl změněn jejich smysl. Číslo 4/2021, 
vychází čtvrtletně, den vydání: 17.12. 2021. Periodický tisk územního samosprávného celku.

Grafi cká úprava a tisk: Tiskárna Brázda, www.TiskarnaBrazda.cz

Vracovské hody


